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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. 14/2007 
Caràcter: ordinària 
Data: 30 de novembre de 2007 
Horari: de 08:00 a les 11:10 h. 
Lloc: Sala de plens de la Paeria 
 
 

 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,  

 
 
 
Paer en cap 

 
 

Marta Camps Torrens,  1er. Tinent d'Alcalde 
 
 

Josep Presseguer Gené,  2on. Tinent d'Alcalde 
 
 

Montse Mínguez García,  3er. Tinent d'Alcalde 
 
 

Montse Parra  Albà,  4rt. Tinent d'Alcalde 
 
 

José Mª Alonso Fernández,  5è. Tinent d'Alcalde 
 
 

Dolors Arderiu Sabaté,  6è. Tinent d'Alcalde 
 
 

Josep Barberà Morreres,  Regidor 
 
 

Oriol Yuguero Torres,  Regidor 
 
 

Jesús Castillo Cervelló,  Regidor 
 
 

Maria Rosa Ball Papiol,  Regidora 
 
 

Juan Gómez López,  Regidor 
 
 

Sara Mestres Llusà,  Regidora 
 
 

Luis Franco Bergua,  Regidor 
 
 

Neus Brocal Mañas,  Regidora 
 
 

Isidre Gavín Valls,  Regidor 
 
 

Alexis Guallar Tàsies,  Regidor 
 
 

Miquel Padilla Díaz,  Regidor 
 
 

Beatriu Obis Aguilar,  Regidora 
 
 

Montserrat Bertran Renaches,  Regidora 
 
 

Maria del Roser Rodríguez Ros,  Regidora 
 
 

M. José Horcajada Bell-lloch,  Regidora 
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Enric Montanya Mias,  Regidor 
 
 

Montserrat Bergés Saura,  Regidora 
 
 

M. Mercè Rivadulla Gracia,  Regidora 
 
 

Jesús Gutiérrez Bustillo,  Secretari 
 
 

Assumpció Massana Estiarte,  Interventora 
 
 

Ma. Luisa Sanz Llavallol,  Tresorera 
 
 

Montse Tomàs Pallerols,  Oficial Major 
 
 

 
Excusa la seva assistència: 
 
Ismael Zapater Zapater,  

 
 
 
Regidor 

 
 

Francesc Xavier Aluja Farré,  Regidor 
 

 
ORDRE DEL DIA 
 
 
 
 
1.- APROVACIÓ DE L'ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar l'acta de la sessió ordinària anterior feta el dia 26 d'octubre de 2007.

 
 
 
2.- DONANT COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L'ALCALDIA DES DEL DARRER PLE 
  
La Corporació resta assabentada dels decrets dictats per l'Alcaldia des del darrer Ple i que van del 
núm. 5809 fins al núm. 6531, ambdòs inclosos. 

 
 
 
3.- DONANT COMPTE ESPECÍFIC DE DIVERSOS DECRETS DICTATS PER L'ALCALDIA  
La Corporació resta assabentada dels següents decrets dictats per l'Alcaldia: 
 
- Decret de 24-10-2007 relatiu al nomenament de la regidora Sra. Dolors Arderiu i Sabaté com a 
representant de l'Ajuntament en el Consell Escolar del centre públic d'ensenyament no universitari del 
CEIP Cappont.  
 
- Decret de 26-10-2007 de nomenament del regidor Sr. Josep Presseguer i Gené com a representant 
de l'Ajuntament en el Consell General del Consorci de Comunicació Local. 
 
- Decret de 26-10-2007 designant la regidora Sra. M. Rosa Ball i Papiol com a representant de la 
Corporació en la Xarxa "Sida i Món Local a Catalunya".   
 
- Decret de 28-10-2007 designant a la regidora Sra. Neus Brocal i Mañas com a regidora de Zona en 
l'àmbit de Magraners i entorns.  
 
- Decret de 26-11-2007 nomenant al Sr. Francisco Garcia Pascual com a cap del Gabinet d'Alcaldia. 



 
 
 
 
 
 

 3

 
- Decret de 26-11-2007 nomenant els regidors Sra. Marta Camps i Josep Barberà com a representants 
de l'Ajuntament en el Consorci Lleidatà de Control.  

 
 
 
4.- RATIFICACIÓ DECRET D'INCOACIÓ D'EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ AL SR. LLUÍS 
PAGÉS I MARIGOT DE LA MEDALLA DE LA PAERIA AL MÈRIT CULTURAL 
  
Per unanimitat s'acorda ratificar decret d'Alcaldia de 27-11-2007 el qual, en la seva part dispositiva,  
diu: 
 
1. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits concurrents en el Sr. 
LLUÍS PAGÈS I MARIGOT, per a la concessió al seu favor d'una Medalla de la Paeria al mèrit cultural.
 
2. Nomenar a S.Sa. Montserrat Parra i Albà, regidora instructora de l'expedient i al Sr. Lluís Sanmartin 
i Baiget, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de l'expedient. 
 
 
5.- RATIFICACIÓ DECRET D'INCOACIÓ D'EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ A LA SRA. M. DEL 
CARME VALLS I FARRÀ DE LA MEDALLA DE LA PAERIA AL MÈRIT CULTURAL 
  
Per unanimitat s'acorda ratificar decret d'Alcaldia de 27-11-2007 el qual, en la seva part dispositiva,  
diu: 
 
1. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits concurrents en la Sra. 
M. DEL CARME VALLS I FARRÀ, per a la concessió al seu favor d'una Medalla de la Paeria al mèrit 
cultural. 
 
2. Nomenar a S.Sa. Montserrat Parra i Albà, regidora instructora de l'expedient i al Sr. Lluís Sanmartin 
i Baiget, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de l'expedient. 

 
 
 
6.- NOMENAMENT DE TRES VOCALS DEL CONSELL RECTOR DE L'INSTITUT MUNICIPAL DE 
COMERÇ, MERCATS I CONSUM 
  
Vista la proposta d'Alcaldia, per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Designar com a membres del consell Rector de l 'organisme autònom local Institut Municipal de 
Mercats i Consum de Lleida, de conformitat amb el previst en l'article 9.1.d/ dels seus Estatuts, amb 
veu però sense vot, les persones següents: 
 
- Sra. Carme Bellet i Sanfeliu 
- Sra. Anna Gené i Duch 
- Sr. Jaume Terés i Armillas 
 
2n. Donar trasllat d'aquest acord a les persones designades i a la Presidència de l'Institut als efectes 
legals oportuns. 
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7.- RATIFICACIÓ DECRET DE DESIGNACIÓ DE REPRESENTANT DE L'AJUNTAMENT EN 
L'ASSEMBLEA GENERAL DE LA MANCOMUNITAT INTERMUNICIPAL PER L'ABASTAMENT 
D'AIGUA DE PINYANA 
  
Per unanimitat s'acorda ratificar el decret d'Alcaldia de 19-11-2007, el qual en la seva part dispositiva 
diu: 
 
1. Mantenir com a representant de l'Ajuntament de Lleida en l'assemblea general de la Mancomunitat 
Intermunicipal per l'Abastament d'Aigua de Pinyana, la regidora Sra. Marta Camps i Torrens, de 
conformitat amb allò previst en els Estatuts de la Mancomunitat. 
 
2. Aquesta resolució haurà de ser ratificada per l'Ajuntament Plenari en la primera sessió que tingui 
lloc. 
 
3. Notificar aquesta resolució a la regidora designada i a la Mancomunitat Intermunicipal per 
l'Abastament d'Aigua de Pinayana, als efectes legals oportuns. 

 
 
 
8.- AUTORITZANT COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER ANTONIO JIMÉNEZ MARTÍNEZ 
  
Vista la proposta del cap del Servei de Recursos Humans, per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar la sol·licitud del funcionari Sr. Antonio Jiménez Martínez (9644), conserge de l'escola del 
CEIP Frederic Godàs, per exercir un segon lloc de treball o activitat de director-coordinador, a l'AMPA 
CEIP FREDERIC GODÀS, amb una dedicació d'11 hores setmanals. 
 
En el supòsit que hagi una modificació en la seva activitat ja sigui en el temps de durada o en el 
contingut, s'haurà de comunicar al Servei de Recursos Humans. 

 
 
 
9.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER JORDI SIRISI SANTAMARIA 
  
Vista la proposta del cap del Servei de Recursos Humans, per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar la sol.licitud del funcionari Sr. JORDI SIRISI SANTAMARIA (1767), delineant, per exercir un 
segon lloc de treball o activitat de delineant, al despatx de la Sra.  Montserrat Giné amb una dedicació 
de 17,5 hores setmanals.  
 
En el supòsit que hagi una modificació en la seva activitat ja sigui en el temps de durada o en el 
contingut, s'haurà de comunicar al Servei de Recursos Humans.  

 
 
 
10.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER LLUÍS SANMARTIN BAIGET 
  
Vista la proposta del cap del Servei de Recursos Humans, per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar la sol·licitud del Sr. LLUÍS SANMARTIN  BAIGET, director de l 'Institut Municipal d'Acció 
Cultural, per exercir un segon lloc de treball com a director coordinador del Master en Gestió Cultural, 
al Departament de Geografia i Sociologia de la Universitat de Lleida, amb una jornada laboral de 16 
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hores setmanals.  
 
En el supòsit que hagi una modificació en la seva activitat ja sigui en el temps de durada o en el 
contingut, s'haurà de comunicar al Servei de Recursos Humans.  

 
 
 
11.- APROVACIÓ BASES REGULADORES CONCURS DE MÈRITS PER A LA PROVISIÓ DEL 
LLOC DE TREBALL DE CAP DE SECCIÓ DE SEGURETAT CIUTADANA 
  
Vista la proposta del cap del Servei de Recursos Humans, per unanimitat s'acorda: 
 
L'aprovació de les bases reguladores del concurs de mèrits per a la provisió del lloc de treball de cap 
de Secció de Seguretat Ciutadana. 

 
 
 
12.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CREDITS AL PRESSUPOST DE L'AJUNTAMENT 2007 
(II) 
  
Havent-se aprovat l'expedient de modificacions de crèdits al pressupost de l'Ajuntament 2007 (II), pel 
Ple de l'Ajuntament en sessió de data 26 d'octubre de 2007 i exposat el mateix a informació pública al 
Butlletí Oficial de la Província núm. 8 de data 8 de novembre de 2007 i tauler d'edictes d'aquest 
Ajuntament, no es va presentar en contra del mateix cap reclamació, considerant-se en conseqüència 
dit expedient aprovat amb caràcter definitiu.   
 
El Ple de l'Ajuntament es dóna per assabentat de la inexistència de reclamacions a l'expedient de 
modificacions de crèdits al pressupost de l'Ajuntament 2007 (II) i del caràcter definitiu del mateix. 

 
 
 
13.- APROVACIÓ CONVENI MARC DE COL·LABORACIÓ ENTRE EL MINISTERIO DE INDUSTRIA, 
TURISMO Y COMERCIO I L'AJUNTAMENT DE LLEIDA 
  
Vist el dictamen de la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i Cooperació Territorial, per 
unanimitat  s'acorda: 
 
Primer.- Aprovar el conveni marc de col·laboració entre el Ministerio de Indústria, Turismo y Comercio i 
l'Ajuntament de Lleida, per tal d'establir els termes i condicions de la col·laboració que servirà de base 
per al desenvolupament i l'execució de convenis de col·laboració específics que estableixin el règim 
jurídic aplicable a projectes o programes concrets d'actuació que ambdues parts abordin de forma 
conjunta. 
  
Segon.- Autoritzar a l'Il.lm. Sr. alcalde en la forma tan amplia com en dret sigui possible per a 
subscriure aquests convenis bilaterals que estimi oportuns i d'altres documents, així com per a 
l'adopció d'acords necessaris per al desenvolupament d'aquest conveni marc de col·laboració entre el 
Ministerio de Indústria, Turismo i Comercio i l'Ajuntament de Lleida. 
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14.- AUTORITZANT A ACSA LA CONSTITUCIÓ D'UNA SOCIETAT DENOMINADA ESCOLA 
BELLES ARTS SL, PER A QUE SIGUI LA TITULAR DE LA CONCESSIÓ D'OBRA PÚBLICA DE 
REHABILITACIÓ DE L'EDIFICI DE L'ANTIGA ESGLÉSIA DE SANT PAU 
  
Vista la proposta del cap de Secció de Contractació, per unanimitat s'acorda: 
 
1. Modificar la clàusula 110 del Plec de clàusules administratives, econòmiques i tècniques que regeix 
el contracte de concessió d'obra pública de rehabilitació de l'edifici de l'antiga església de Sant Pau 
per ser seu de l'Escola Municial de Belles Arts, eliminant l'obligació continguda en aquest article i que 
fa referència a que en cas de constituir-se una societat mercantil per a ser titular de la concessió, ho 
hagi de fer en un termini màxim improrrogable de vint (20) dies naturals, comptats des de la data de la 
recepció de la notificació de l'adjudicació. 
 
2. Autoritzar a l'empresa ACSA, OBRAS E INFRAESTRUCTURAS, SA, la constitució d'una societat 
denominada ESCOLA BELLES ARTS, SL, per a que sigui aquesta nova societat la titular de la 
concessió d'obra pública de rehabilitació de l'edifici de l'antiga església de Sant Pau per ser seu de 
l'Escola Municipal de Belles Arts, aquesta Societat haurà d'acomplir en els seus estatuts socials els 
requisits assenyalats en la clàusula 110 de l'esmentat plec. 

 
 
 
15.- SOL.LICITANT AL SERVEI D'OCUPACIÓ DE LA GENERALITAT UNA SUBVENCIÓ PER A LA 
REALITZACIÓ D'ACCIONS COMPLEMENTÀRIES OCUPACIONALS PER ALS PLANS DE BARRIS 
DE LA MARIOLA I NUCLI ANTIC 
  
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i Cooperació 
Territorial, per unanimitat s'acorda: 
 
Primer. Ratificar la sol·licitud al Servei Català d'Ocupació de Catalunya de la subvenció per a la 
realització d'accions complementàries ocupacionals i de desenvolupament local per als barris de la 
Mariola i Nucli Antic amb un import total de 236.751,18 euros i el següent desglossament: 
 
NOM DEL PROGRAMA  /  SUBVENCIÓ SOL·LICITADA 
Contractació d'una/a tècnic/a en intermediació i inserció laboral / 36.373,40 euros. 
Contractació d'un tècnic/a per a la coordinació, disseny, planificació i implementació del projecte / 
36.373,40 euros. 
Acció integrada: mecànic/a de vehicles lleugers / 39.375,00 euros. 
 
Formació professionalitzadora: Conductor/a-operador/a de grua torre / 15.386,25 euros.  
Formació professionalitzadora: Conductor/a de vehicles classes C1-C / 27.250,50 euros.  
Programa d'experienciació laboral: mediació intercultural: dos mediadores / 16.465,99 euros.   
Programa d'experienciació laboral: dinamització en tecnologies de la informació i comunicació: 
tècnic/a informàtic/a / 13.765,52 euros.   
Programa d'experienciació laboral: neteja d'immobles: 1 encarregada/formadora / 8.735,77 euros.  
Programa d'experienciació laboral: neteja d'immobles: 4 aprenentes / 30.725,34 euros.  
Programa de desenvolupament local: seminari sobre relacions laborals i interculturalitat / 12.300,00 
euros.  
Total  :   236.751,18  EUROS  
 
Segon. Encarregar l'execució de l'esmentat projecte a l'Institut Municipal de Treball Salvador Seguí, 
organisme autònom de l'Ajuntament de Lleida. 
 
Tercer. Facultar plenament a l'Il·lm. Sr. alcalde pel desenvolupament de totes les modificacions, 
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resolucions i acords complementaris de gestió dels acords de la proposta de referència. 
 

 
 
16.- DONANT COMPTE DELS ESTATS D'EXECUCIÓ DELS PRESSUPOSTOS DE 
L'AJUNTAMENT, OOAA I EMPRESES A 30/09/2007 
  
La Corporació resta assabentada de l'estat d'execució dels pressupostos i del moviment de la 
Tresoreria de l'Ajuntament, Organismes Autònoms i Empreses Municipals a 30/09/2007, en 
compliment d'allò disposat a l'article 207 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, i article 83 
de les Bases d'Execució del Pressupost Municipal. 

 
 
 
17.- APROVACIÓ TARIFES DE TAXIS ANY 2008 
  
Vista la proposta del director del Servei d'Economia, per unanimitat s'acorda: 
 
Arpovar les següents tarifes de taxi per l'any 2008: 
 
TARIFES  /  TARIFA 2  /  TARIFA 1 
 
Baixada de bandera  /  1,95 euros  /  2,35 euros. 
km.  /  0,80 euros  /  1,00 euro. 
Espera (hora)  /  17,00 euros (1) /  20,42 euros. 
Percepció Mínima  /  3,65 euros  /  4,40 euros. 
Recollida a domicili  /  1,25 euros  /  1,55 euros. 
 
Suplements: 
- maletes : 0,60 euros. 
- estació: 0,60 euros. 
- animals domèstics : 1,25 euros.  
- nit de Nadal i fi d'any: 4,00 euros.  
 
(1)  Redactat segons correcció d’errades  

 
 
 
18.- MODIFICACIÓ ESTATUTS INSTITUT MUNICIPAL DE MERCATS I CONSUM 
  
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i Cooperació 
Territorial, per unanimitat s'acorda: 
 
Primer.- L'aprovació inicial de la modificació dels estatuts de l'organisme autònom local Institut 
Municipal de Mercats i Consum, en la seva denominació (article 1r.) i en l'objecte social (article 3r), i 
que queden redactats de la següent forma: 
 
" Article 1.-  
 
L'Institut Municipal de Comerç Mercats i Consum de Lleida (IMCMC) és un organisme autònom local 
constituït, d'acord amb el que disposava l'antiga redacció de l'article 85.3.b) de la Llei 7/1985, de 2 
d'abril, reguladora de les bases de Règim Local i que ara adapta els seus estatuts a allò previst en els 
articles 85.2.A.b  i 85 bis, de l'esmentada Llei, en la redacció donada per la Llei 57/2003, de 16 de 
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desembre, de mesures per a la modernització del govern local. Li serà d'aplicació allò previst en els 
articles 45 a 52 de la Llei 6/1997, de 14 d'abril, d'organització i funcionament de l'Administració 
General de l'Estat, amb les especialitats fixades en l'article 85 bis de la LRBRL. 
 
També seran d'aplicació les prescripcions contingudes  en la Llei Municipal i de Règim Local de 
Catalunya (text refós aprovat per D. Leg. 2/2003, de 28 d'abril) i els articles 199 i següents del 
reglament d'Obres, Activitats i Serveis dels ens locals, aprovat pel Decret núm. 179/95, de 13 de juny, 
en tot allò que no sigui incompatible amb la normativa bàsica esmentada en el paràgraf precedent.
  
L'Institut s'adscriu a l'Àmbit d'Economia si bé la gestió de forma directa i immediata s'atribueix a la 
Regidoria de Comerç  Consum i Turisme de l'Ajuntament. Aquesta adscripció podrà variar-se en el 
moment d'aprovació dels acords organitzatius de la corporació sense que aquest canvi es consideri 
modificació estatutària; en altre cas caldrà procedir a modificar aquests estatuts en la forma legalment 
 prevista." 
 
" Article 3. Objecte 
 
L'Excm. Ajuntament de Lleida manifesta la voluntat de dur a terme, a través de l'IMCMC, la ordenació, 
planificació, promoció i dinamització del comerç de la ciutat; alhora que la modernització i promoció de 
l'oferta comercial de caràcter públic a Lleida, responsabilitzant-se dels mercats de la ciutat i 
desenvolupant plans d'actuació dinàmics envers als mercats; i alhora que l'IMCMC és responsable de 
totes aquelles qüestions de competència municipal que afecten a l'atenció i defensa dels interessos 
dels consumidors i usuaris de la ciutat, respecte de les quals es desenvoluparan polítiques actives. 
 
............................../ 
 
I s'afegeixen els següents apartats: 
 
...........  
15.- Promoure la planificació i ordenació dels equipaments comercials de la ciutat. 
 
16.- Responsabilitzar-se de l'execució del Pla Territorial d'Equipaments Comercials 
17.-Promoure la regulació municipal del sector 
18.- Dirigir les polítiques de dinamització, promoció i modernització comercial de la ciutat 
19.- Dirigir i impulsar la plataforma de promoció comercial de la ciutat. 
20.- Seran també objecte de l'Institut aquelles atribucions en matèria de comerç, d'equipaments 
comercials i de polítiques de consum que li siguin atribuïdes pels òrgans de govern corresponents."
 
Segon.- L'exposició pública l'expedient de la modificació dels estatuts, durant el termini de 30 dies, 
mitjançant anuncis a publicar en el BOP de Lleida, el DOG i tauler d'anuncis municipal. 
 
Tercer.- Declarar definitivament aprovada la modificació dels estatuts de l'organisme autònom local 
Institut Municipal de Mercats i Consum, si no es presenta cap al·legació o reclamació en el termini 
esmentat, així com acordar la publicació íntegra dels estatuts modificats als efectes oportuns. 
 
Quart.- Autoritzar al Il.lm. Sr. Alcalde, amb poders tant amplis com en Dret calguin,  per a dictar i 
aprovar les normes de traspàs i transferència així com per a la realització de tots els actes 
complementaris i necessaris de coordinació, que se'n  derivin entre els organismes autònoms, que 
tinguin atribuïdes funcions, competències i altres estructures relacionades amb l'àmbit de comerç, per 
a l'efectiva operativitat del servei i per garantir la màxima eficàcia en els traspassos; i especialment per 
a l'articulació dels procediments més adients per la transferència dels personal funcionari i /o laboral 
de l'àrea de comerç, tot garantint i respectant els drets dels treballadors i treballadores. 
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19.- NOMENAMENT DELS/LES REGIDORS/ES VOCALS DEL CONSELL ESCOLAR MUNICIPAL 
  
Vista la proposta del regidor d'Educació i Atenció a la Infància, per unanimitat s'acorda: 
 
1. Nomenar els següents regidors vocals del Consell Escolar Municipal segons les designacions dels 
grups polítics: 
 
- 3 regidors del grup municipal del PSC, Srs/es.: Montse Parra Albà, Oriol Yuguero Torres, i José M. 
Alonso Fernández. 
- 2 regidors del grup municipal de CiU: Sra. M. Rosario Rodríguez Ros i Sra. Beatriz  Obis Aguilar. .
- 1 regidor del grup municipal del PP: Sr. Ismael Zapater Zapater.  
- 1 regidor del grup muncipal d'ERC: Sr. Xavier Aluja Farré. 
- 1 regidor del grup municipal d'ICV-EUiA: Sra. Mercè Rivadulla Gracia. 
 
2. Donar compte al Consell Rector de l 'IME en la propera sessió que se celebri.  

 
 
 
20.- RATIFICANT ADDENDA AL CONVENI AMB MINISTERIO DE FOMENTO, GENERALITAT DE 
CATALUNYA, RENFE I ADIF PER AL DESENVOLUPAMENT DE LES OBRES DERIVADES DE LA 
TRANSFORMACIÓ DE LA XARXA ARTERIAL FERROVIÀRIA DE LLEIDA 
  
Vist l'informe proposta de l'Oficialia Major, amb 17 vots a favor del PSC, ERC i ICV-EUiA i 8 
abstencions de CiU i PP, s'acorda: 
 
RATIFICAR l'addenda, signada en data 24 d'octubre de 2007, al conveni de col·laboració subscrit en 
data 31 de juliol de 2002, entre el Ministerio de Fomento, la Generalitat de Catalunya, l'Ajuntament de 
Lleida, RENFE i el GIF (actualment ADIF), per al desenvolupament de les obres derivades de la 
transformació de la xarxa arterial ferroviària de Lleida, que s'annexa a la  proposta. 

 
 
 
21.- APROVACIÓ  CONVENI DE MUTU ACORD SUBSCRIT ENTRE L'AJUNTAMENT DE LLEIDA I 
EL SR. JOSÉ ANTONIO OLIVA GAUDENS, DE DATA 25-10-07, RELATIU A L'EXTINCIÓ D'UN 
DRET D'ARRENDAMENT SOBRE UNA FINCA AFECTADA PER L'AV. PINYANA 
  
Vista la proposta del responsable de Patrimoni, per unanimitat s'acorda: 
 
1r.- Aprovar  el Conveni de mutu acord subscrit per l'Ajuntament de Lleida i el Sr. José Antonio Oliva i 
Gaudens, en data 25 d'octubre de 2007, relatiu a l'extinció d'un dret d'arrendament que ostenta sobre 
una finca, situada l'Av. Alcalde Porqueres, 100- 102, afectada íntegrament a vialitat, Sistema General 
(futura avinguda de Pinyana) pel Pla General de Lleida (1995-2015) i que ha estat inclosa en el 
Projecte d'expropiació per taxació conjunta aprovat per la Paeria per dur a terme l'Avinguda. 
 
2n.- Habilitar el crèdit per fer front al pagament del preu just que puja la quantitat de CENT 
CINQUANTA MIL EUROS (150.000 euros) i que s'ha de fer efectiu abans del 31 de març de 2008.
 
3r.- Facultar a l'Il.lm. Sr. Alcalde amb els poders suficient per a l'execució d'aquest acord. 
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22.- DESAFECTACIÓ DEL SERVEI PÚBLIC DE DIVERSOS VEHICLES DE TITULARITAT 
MUNICIPAL ADSCRITS A LA GUARDIA URBANA I AL SERVEI DE JARDINERIA 
  
Vista la proposta del responsable de Patrimoni, per unanimitat s'acorda: 
 
1. Desafectar del servei públic els vehicles de titularitat municipal, que tot seguit s'esmenten, adscrits a 
la Guàrdia Urbana i a Jardineria: 
 
-  Renault R-19, matrícula 4821 BVF 
- Seat Toledo, matrícula L-2091-Y 
- Fiat Brava, matrícula L-4641-AB 
- Fiat Brava, matrícula L-4642-AB 
- Fiat Brava, matrícula L-4643-AB 
- Volkswagen Golf, matrícula L-4707-AG 
- Ebro, Camió Cuba, matrícula L-2413-H. 
 
2. Incoar l'expedient administratiu d'alienació de l'esmentats vehicles com a  ferralla. 
 
 
23.- DESAFECTACIÓ DEL SERVEI PÚBLIC DE DIVERSOS VEHICLES DE TITULARITAT 
MUNICIPAL (MOTOCICLETES) ADSCRITS A LA GUARDIA URBANA 
  
Vista la proposta del responsable de Patrimoni, per unanimitat s'acorda: 
 
1. Desafectar del servei públic les motocicletes de titularitat municipal, que tot seguit s'esmenten, 
adscrites a la Guàrdia Urbana: 
 
- BMW R-80-RT, matrícula L-2625-U 
- BMW R-80-RT, matrícula L-2630-U 
- BMW F-650, matrícula L-7081-Y 
- BMW F-650, matrícula L-7082-Y 
- BMW F-650, matrícula L-7083-Y 
- BMW F-650, matrícula L-7084-Y 
 
2. Incoar l'expedient administratiu d'alienació de les esmentades motocicletes. 
 
 
24.- APROVACIÓ INICIAL DEL PLEC DE CONDICIONS JURÍDIQUES I ECONÒMICO-
ADMINISTRATIVES QUE HAN DE REGIR LA CONCESSIÓ ADMINISTRATIVA  DEL DOMINI 
PUBLIC, RELATIVA A UNA PORCIÓ DE SUBSOL MUNICIPAL, SITUADA A LA PL. SANT ANTONI 
M. CLARET 
  
Vista la proposta del responsable de Patrimoni, amb 19 vots a favor del PSC, PP, ERC i ICV-EUiA i 6 
abstencions de CiU,  s'acorda: 
 
1.- Aprovar inicialment el Plec de condicions jurídiques i econòmico-administratives que ha de regir 
l'adjudicació, pel procediment negociat, a l'Estat (Direcció General de Patrimoni de l'Estat), de la 
concessió administrativa de l'ús privatiu del domini públic, relativa al subsòl d'una porció de zona verda 
municipal (Clau Verd Jardí) de 595,67 m2, situada a la Pl. Sant Antoni M. Claret, per tal de destinar-la 
a la construcció d'un aparcament soterrani públic de vehicles, amb 47 places, que donarà servei al 
futur Parador Nacional del Roser.  
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2.- Sotmetre el Plec de condicions a exposició pública per un termini de 30 dies, període durant el qual 
es podran formular reclamacions i al·legacions; en el supòsit que no n'hi hagi, el Plec es considerarà 
aprovat definitivament. 
 
3.- Un cop el Plec hagi esdevingut aprovat definitivament, invitar formalment a la Direcció General de 
Patrimoni de l'Estat perquè presenti la sol·licitud de concessió del domini públic, de conformitat amb el 
previst en l'article 3 del Plec de condicions.  
  
4.- Delegar i facultar a l'Il.lm. Sr. Alcalde i/o a la Junta de Govern Local per a la resolució de les 
al·legacions i reclamacions que es puguin al Plec; igualment, facultar-los  amb els poders necessaris  
per a l'execució d'aquest acord. 
 
 
25.- DESAFECTACIÓ DE L'ÚS I SERVEI PUBLIC DE DIVERSES ARMES DECLARADES NO 
UTILITZABLES, ADSCRITES A LA GUÀRDIA URBANA 
  
Vista la proposta del responsable de Patrimoni, per unanimitat s'acorda: 
 
1. Desafectar de l'ús i servei públic de diverses armes, declarades no utilitzables, que prestaven servei 
a la Policia Local i que tot seguit s'esmenten: 
 
Classe d'Arma  /  Marca  /  Nº de sèrie  /  Nº de guia 
 
Revòlver  /  Astra /  R-399958  / 128 
Revòlver  /  Astra  /  R-399963  / 133 
Revòlver  /  Astra  /  R-399956  / 369 
Revòlver  /  Astra  /  R-430011  / 164 
Revòlver  /  Astra  /  R-399967  / 392 
Revòlver  /  Astra  /  R-447769  / 220 
Revòlver  /  Astra  /  R-382335  / 348 
Revòlver /  Astra  /  R-399960  / 227 
Revòlver  /  Astra  /  R-448748  / 254 
Revòlver  /  Astra  /  R-445556  / 181 
Revòlver  /  Astra  /  R-446974  / 359 
Revòlver  /  Astra  /  R-430698  / 332 
Revòlver  /  Astra  /  R-408801  / 345 
Revòlver  /  Astra  /  R-447777  / 224 
Revòlver  /  Astra  /  R-408813  / 352 
Revòlver  /  Astra  /  R-430765  / 331 
Revòlver  /  Astra  /  R 446977  / 239 
 
2. Incoar l'expedient administratiu d'alienació de les armes esmentades en el punt anterior. 

 
 
 
26.- APROVACIÓ CONVENI DE COL·LABORACIÓ, DE DATA 30-10-2007, SUBSCRIT PER 
L'AJUNTAMENT DE LLEIDA I LES ENTITATS L'ALIANÇA I "CARSA", RELATIU A LA PERMUTA 
DE DIVERSES FINQUES DE TITULARITAT D'AMBDUES INSTITUCIONS 
  
Vista la proposta del responsable de Patrimoni, amb 19 vots a favor del PSC, PP, ERC i ICV-EUiA i 6 
abstencions de CiU,  s'acorda: 
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1er.- Aprovar el conveni de col·laboració, subscrit, en data 30-10-2007, per l'Ajuntament de Lleida i les 
entitats "Quinta de Salut L'Aliança, Mutualitat de Previsió Social a quota fixa i variable" i "CENTRES 
ASSISTENCIALS REUNITS, S.A.U.", relatiu a la permuta de diverses finques de titularitat d'ambdues 
institucions, situades a l'àmbit del Pla Parcial SUR-5 (Copa d'Or)  i a l'Av. Prat de la Riba, 79-81 i 
Passatge de la Premsa, 5, baixos. 
 
La finca municipal que es lliura en la permuta té la descripció registral següent: 
 
"URBANA.- PARCELA EC-1.- Solar situado en Lleida en la calle tres del Pla Parcial del Sector SUR-5 
(Copa d'Or) de extensión superficial catorce mil trescientos veinte metros, cincuenta decímetros 
cuadrados destinados al sistema de equipamiento comunitario. Linda: Al frente, Sur, calle de situación; 
al fondo, Norte, esquina de las calles ocho y nueve; derecha entrando, Este, calle nueve; e izquierda, 
Oeste, calle ocho." 
 
Inscripció: Registre de la Propietat núm. 3 de Lleida, Volum 2.479, Llibre 395, Foli 16, Finca núm. 
22.753. 
 
Referència Cadastral: 2689501 CG0028H 
 
Les finques que lliura "L'Aliança"-CARSA, tenen la descripció registral següent: 
 
A.- "URBANA. Edificio formado  por dos bloques unidos y comunicados entre si, sito en esta ciudad de 
Lleida, calle Calvo Sotelo y Avenida General Mola,  chaflán que forman estas dos calles, señalada con 
el número 33 en Calvo Sotelo y números 83 y 85 en la Avenida General Mola, de superficie 
setecientos metros, ochenta y un decímetros cuadrados edificados, sobre el solar de novecientos 
ochenta y seis metros, veintiocho decímetros cuadrados; el bloque número treinta y tres de la calle 
Calvo Sotelo está compuesto de planta baja y cinco pisos altos, cubierta de terrado sobre el cual se 
han edificado otras tres plantas o pisos con una superficie por planta de doscientos setenta y dos 
metros, siete decímetros cuadrados, o sea en total las tres plantas ochocientos dieciséis metros, 
veintiún decím 
etros cuadrados edificados, y el bloque número  81-83 de la Avenida General Mola, está compuesto 
de planta baja, semisótanos de superficie cuatrocientos setenta metros, cincuenta y tres decímetros 
cuadrados; altillo de ciento cuarenta y seis metros, quince  decímetros cuadrados; seis pisos de 
superficie cuatrocientos setenta metros, cincuenta y  tres decímetros cuadrados, un piso séptimo de 
superficie trescientos ochenta y un metros, veintiocho decímetros cuadrados, y un piso octavo de 
superficie ciento treinta y siete metros, treinta y cuatro decímetros cuadrados. LINDANTE: al frente, 
Avenida Prat de la Riba; derecha entrando, al chaflán y calle Pi i Margall; izquierda, sucesores de 
Antonio Espinós; y detrás, dicho señor Espinós, sucesores de José Cots y consorte". 
 
Inscripció: Registre de la Propietat núm. 1 de Lleida, Volum 1.973, Llibre 1.181, Foli 56, Finca núm. 
18.093. 
 
Referència Cadastral: 2307307 CG0120G 0013UM 
 
B.- Planta baixa de l'edifici situat al Passatge La Premsa, núm. 5, amb una superfície de 318 m2. 
Aquesta finca està pendent d'instrumentar i procedeix de les inscrites en el Registre de la Propietat 
núm.1, volum 1.973, llibre 1.181, folis 53 i 59, finques núms. 7.909 i 11.960, quines descripcions són 
les següents: 
 
a).- "URBANA: Porción de terreno, solar cerrado, sito en esta Ciudad de Lleida, partida de San Gil o 
Jesús, de superficie ciento treinta metros, treinta y cinco decímetros cuadrados equivalentes a tres mil 
cuatrocientos cuarenta y cinco palmos, sesenta y siete céntimos de palmo: LINDA: frente, en línea de 
siete metros, con calle Prensa; a la derecha entrando, en línea de veinte metros, trece centímetros, 
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con la parcela que le vendió a Florentino Balaguer; y a la izquierda, con la porción vendida a Josefina 
Cercós Solé; y por el fondo, con Antonio Tejerima y Severo Cenoz." 
 
b)  " URBANA: Porción de terreno o solar, sito en esta Ciudad de Lleida, partida de San Gil o Jesús, 
de superficie ciento noventa y cuatro metros, noventa y ocho decímetros cuadrados, aunque según el 
título es de ciento ochenta y tres metros, setenta y nueve decímetros cuadrados. Lindante: por el 
frente, la calle de la Prensa; por la derecha entrando, con parcela vendida a Francisca Espinal; por la 
izquierda, con Francisco Moix y José Ribes; y por el fondo, con Antonio Tejerina y Severo Cenoz." 
 
2n.- La finca municipal es valora en la quantitat de VUIT MILIONS, DIVUIT-MIL, SEIXANTA EUROS 
(8.018.060,00 euros). Les finques propietat de CARSA es valoren en les quantitats següents: L'edifici 
que constitueix la Clínica Hospitalària de l'Av. Prat de la Riba, 79-81,  SET MILIONS, SET-CENTS 
TRENTA-TRES MIL EUROS AMB SEIXANTA CÈNTIMS  (7.733.060,00 Euros) i el local en planta 
baixa del Passatge la Premsa, núm. 5, DOS-CENTS VUITANTA CINC-MIL EUROS. (285.000,00 
Euros).  
 
CARSA abonarà a l'Ajuntament de Lleida la diferència de valor per un import de VUITANTA-MIL, DEU 
EUROS AMB NORANTA CÈNTIMS (80.010,90 euros)  
 
Cadascuna de les parts ingressarà, de meritar-se, l'IVA corresponent o la tributació indirecta que sigui 
d'aplicació. 
 
3er. Instruir el corresponent expedient de permuta de finques, d'acord amb allò que preveu l'article 
l'article 210 i concordants  del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text Refós 
de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya. 
 
4rt.- Sol·licitar al Departament de Governació i Administracions Públiques de la Generalitat de 
Catalunya, l'informe previ, de conformitat amb allò previst en l'article 209 en relació amb l'article 206.3 
a) del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei Municipal i de 
Règim Local de Catalunya. 
 
5è.- Delegar i facultar a la Junta de Govern Local i/o a l'Il·lm. Sr. Alcalde per a desenvolupar totes les 
previsions derivades del Conveni de Col·laboració; igualment, facultar a l'Il·lm. Sr. Alcalde per  atorgar 
l'escriptura pública de permuta, així com amb poders tan amplis com calguin per a l'execució del 
present acord. 

 
 
 
27.- RATIFICACIÓ DE L'ACORD, DE DATA 6-11-07, RELATIU AL FINANÇAMENT DE LA 
PROMOCIÓ D'HABITATGES UNIVERSITARIS A LLEIDA, ADOPTAT PER LA COMISSIÓ 
BILATERAL DE SEGUIMENT DEL CONVENI DE COL.LABORACIÓ ENTRE EL MINISTERIO DE LA 
VIVIENDA I EL DEPARTAMENT DE MEDI AMBIENT  
  
Vista la proposta del responsable de Patrimoni, per unanimitat s'acorda: 
 
1r.- Ratificar l'acord, de 6 de novembre de 2007, adoptat en el marc de la Comissió Bilateral  de 
seguiment del Conveni de Col·laboració entre el Ministerio de Vivienda i la Generalitat de Catalunya, 
relatiu al finançament de la promoció d'habitatges universitaris a Lleida, amb l'assistència de la 
Ministra de la Vivienda i del Conseller de Medi Ambient  i Habitatge i amb la participació del Conseller 
d'Innovació, Universitats i Empresa, de l'Alcalde de Lleida i del Rector de la Universitat de Lleida. 
 
2n.- Facultar l'Il·lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com siguin necessaris per al desenvolupament 
de totes les qüestions previstes en l'acord. 
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28.- APROVACIÓ DEL PLEC DE CLÀUSULES PARTICULARS QUE HA DE REGIR EL CONCURS 
PER A L'ADJUDICACIÓ DEL PLA D'ACTUACIONS EN SOLARS 2008 
  
Vista la proposta de la cap de Negociat de Contractació, per unanimitat s'acorda: 
 
1r.-   Aprovar el Plec  de  Clàusules  Particulars que han de regir la licitació  per l'adjudicació del Pla 
d'actuacions en solars 2008.                                               
 
2n.- Aprovar la despesa per un import de 100.000,00 euros.  
                                                                   
3r.-  Iniciar   procediment   licitatori   mitjançant  concurs,  pel procediment obert, de conformitat amb 
allò establert a l'art. 79 del Text  Refós  de  la  Llei   de  Contractes  de  les  Administracions Públiques, 
 aprovat  segons RD Legislatiu  2/2000  de  16  de  juny.  
 
4t.- Aquesta adjudicació resta condicionada a l'existència de crèdit adequat i suficient en l'exercici 
pressupostari de l'any 2008, d'acord amb allò establert a l'art. 69.4 del Text Refós de la Llei de 
Contractes de les Administracions Públiques. 
 
5è.- Delegar de forma expressa a la Junta de Govern Local o a l'Alcaldia tots els actes de 
desenvolupament o execució del present acord incloent l'adjudicació, resolucions d'al·legacions als 
Plecs, formalització del contracte i altres.  

 
 
 
29.- APROVACIÓ DE LA INCLUSIÓ DE L'AJUNTAMENT DE LLEIDA COM A ENS BENEFICIARI 
EN LA CONVOCATÒRIA PER A LA FORMULACIÓ DEL PUOSC 2008-2012 
  
Vista la proposta de la cap de Negociat de Contractació, per unanimitat s'acorda: 
 
1r.- Sol·licitar a la Generalitat de Catalunya, Departament de Governació i Administracions Públiques, 
la inclusió de l'Ajuntament de Lleida, com a ens beneficiari de les subvencions incloses dintre del Pla 
Únic d'Obres i Serveis de Catalunya, 2008-2012, i concretament en el Programa General, Programa 
Específic de municipis petits, nuclis i àrees residencials de baixa densitat i Programa específic de 
dinamització i equilibri territorial. 
 
2n.- Facultar a l'Il.lm. Sr. Alcalde per a que, en representació de la Corporació, procedeixi a l'aprovació 
de quant documents siguin necessaris per a la inclusió en la demanda d'ajut dintre del Pla Únic 
d'Obres i Serveis  de Catalunya 2008-2012 i l'execució d'aquest acord. 
 

 
 
 
30.- APROVACIÓ DEL PLEC DE CLÀUSULES PER A LA CONTRACTACIÓ, MITJANÇANT 
CONCURS  PER PROCEDIMENT OBERT DELS TREBALLS  DE CONSERVCIÓ DE PAVIMENTS 
DELS CAMINS DE L'HORTA 2008 
  
Vista la proposta de la cap del Nogicat de Contractació, amb 19 vots a favor del PSC, PP, ERC i ICV-
EUiA i 6 abstencions de CiU,  s'acorda: 
 
1r.- Aprovar el Plec  de  Condicions  que  han  de  regir la contractació   mitjançant   concurs per 
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procediment   obert,   de  la CONSERVACIÓ PAVIMENTS CAMINS DE L'HORTA ANY 2008. 
 
2n.-  Aprovar la despesa per un import de 320.000,00 euros.  
 
3r.- Escollir  com  a  forma  de  licitació el concurs, pel procediment obert 
 
4t.-  Iniciar  el procediment licitatori, de conformitat amb l'establert  a  l'art.  78 del Text  Refós  de  la  
Llei  de Contractes de les Administracions  Públiques  aprovat per RD Legislatiu 2/2000 de 16 de juny.
 
5è.- L'adjudicació d'aquest contracte resta condicionada a l'existència de crèdit necessari i suficient en 
l'exercici pressupostari de l'any 2008, d'acord amb allò que estableix l'art. 69.4 del Text Refós de la 
Llei de Contractes de les Administracions Públiques. 
 
6è.- Delegar de forma expressa a la Junta de Govern Local o a l'Alcaldia tots els actes de 
desenvolupament o execució del present acord incloent l'adjudicació, resolucions d'al·legacions als 
Plecs, formalització del contracte i altres.  

 
 
 
31.- APROVACIÓ DEL PROJECTE BÀSIC I D'EXECUCIÓ DE L'ARRANJAMENT DEL CASTELL 
DEL REI - SUDA DE LLEIDA, FASE 2 I 3 
  
Vista la proosta de la cap del Negociat de Contractació, per unanimitat s'acorda: 
 
1r.- Aprovar inicialment el PROJECTE BÀSIC I D'EXECUCIÓ PER A L'ARRANJAMENT DEL 
CASTELL DEL REI-SUDA DE LLEIDA, Fases 2 i 3, amb un pressupost d'1.102.676,80 euros. 
 
2n.- Obrir un període d'informació pública de 30 dies perquè es pugui examinar l'esmentat projecte i 
formular les al·legacions pertinents. En cas que  no se'n presentin considerar-lo aprovat definitivament. 
  
 
3r .- Aprovar el Plec de Clàusules Particulars i Tècniques que ha de regir el concurs per procediment 
obert per a la contractació de l'esmentat projecte.  
 
4t.- Autoritzar la despesa de l'esment projecte per un import d'1.102.676,80 euros, amb la següent 
plurianualitat: 
 
- Any 2007: 332.000,00 euros. 
- Any 2008: 770.676,80 euros. 
 
5è.- Iniciar procediment licitatori, condicionat a l'aprovació definitiva del Projecte, mitjançant concurs, 
pel procediment obert, d'acord amb allò  establert a l'art. 78 del  
Text Refós de la Llei de Contractes de les Administracions Públiques, aprovat segons RD Legislatiu 
2/2000 de 16 de juny. 
 
6.- Delegar de forma expressa a la Junta de Govern Local o a l'Alcaldia tots els actes de 
desenvolupament o execució del present acord incloent l'adjudicació, resolucions d'al·legacions als 
Plecs, formalització del contracte i altres.  
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32.- APROVACIÓ DE LA SEPARATA DEL PROJECTE D'URBANITZACIÓ DEL PLA ESPECIAL DE 
L'ESTACIÓ DE LLEIDA, TRAM ENTRE EL PONT DE CORTS CATALANES I EL PONT DE 
COMTES D'URGELL 
  
Vista la proposta de la cap del Negociat de Contractació, amb 16 vots a favor del PSC i ERC, 7 en 
contra de CiU i ICV-EUiA i 2 abstencions del PP,  s'acorda: 
 
1r.- Aprovar la SEPARATA DEL PROJECTE D'URBANITZACIÓ DEL PLA ESPECIAL DE L'ESTACIÓ 
DE LLEIDA. TRAM ENTRE EL PONT DE CORTS CATALANES I EL PONT DE COMTES D'URGELL, 
per un pressupost d'11.796.516,00 euros.  
 
2n.- Remetre el Projecte d'urbanització del Pla Especial de l'Estació de Lleida. Tram entre el Pont de 
Corts Catalanes i el Pont de Comtes d'Urgell (Separata del Projecte d'urbanització),  a l'EMPRESA 
MUNICIPAL D'URBANISME,.SL, (EMU,SL), encarregant-li el desenvolupament i l'execució de les 
obres d'aquest Projecte, per un pressupost d'11.796.516,00 euros.  

 
 
 
33.- DONANT CONFORMITAT AL TEXT REFÓS DEL PROJECTE DE MODIFICACIÓ PUNTUAL 
DEL PGL EN ELS ÀMBITS DE LES UNITATS D'ACTUACIÓ NÚM. 73 I NÚM. 51 
  
Vista la proposta tècnica formulada pel coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge, de data 18 
de novembre de 2007, que conté els epígrafes relatius a: Objecte; Àmbit d'actuació; Tramitació; 
Al·legacions; Informes organismes; Antecedents:planejament vigent; Normativa urbanística; Contingut 
documental; Descripció de la proposta; Consideracions i  Fonaments de dret. 
 
Per unanimitat s'acorda: 
 
DONAR CONFORMITAT al Text Refós de la modificació puntual del Pla general de Lleida en l'àmbit 
dels polígons d'actuació urbanística UA 53 i UA 71, promogut d' ofici. 
 
Trametre l'expedient a la Comissió Territorial d'Urbanisme per a la seva resolució definitiva. 

 
 
 
34.- APROVCIÓ PROVISIONAL DEL PROJECTE DE MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PGL EN 
L'ÀMBIT DE LA PARCEL.LA NÚM. 16 DEL PLA PARCIAL DE PARDINYES (SUR 13) 
  
Vista la proposta tècnica formulada pel coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge, de data 13 
de novembre de 2007, que conté els epígrafs relatius a: Objecte; Àmbit d'actuació; Tramitació; 
Al·legacions; Informes organismes; Antecedents:planejament vigent; Normativa urbanística; Contingut 
documental; Descripció de la proposta; Consideracions i  Fonaments de dret. 
 
Per unanimitat s'acorda: 
 
1. APROVAR PROVISIONALMENT la modificació puntual del Pla general de Lleida en l'àmbit del pla 
parcial del SUR 13, Pardinyes, parcel·la 16, promogut d'ofici. 
 
2. Trametre l'expedient a la Comissió Territorial d'Urbanisme per a la seva resolució definitiva. 
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35.- APROVACIÓ INICIAL PROJECTE DE MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PLA GENERAL DEL 
LEIDA EN L'ÀMBIT DEL PLA ESPECIAL D'ARQUTIECTURA EN LES FAÇANES DEL CENTRE DE 
LLEIDA 
  
Vista la proposta tècnica formulada pel coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge, de data 20 
de novembre de 2007, que conté els epígrafs relatius a: Objecte; Àmbit d'actuació; Tramitació; 
Al·legacions; Informes organismes; Antecedents:planejament vigent; Normativa urbanística; Contingut 
documental; Descripció de la proposta; Consideracions i  Fonaments de dret. 
 
Amb 18 vots a favor del PSC, PP i ICV-EUiA i 7 abstencions de CiU i ERC, s'acorda: 
 
1r.- APROVAR INICIALMENT la modificació del Pla General de Lleida en l'àmbit del Pla especial 
d'arquitectura en les façanes de Lleida, promogut d'ofici, incorporant la prescripció següent: 
 
- Es podrà ajustar l'alçària reguladora assenyada als plànols, mitjançant la tramitació d'un pla de 
millora urbana, per ordenar un conjunt de façanes que abasti tot el tram comprès entre dos carrers 
transversals. El Pla de millora  urbana garantirà la continuïtat i la coherència formal de les façanes i 
respectarà la resta de paràmetres del Pla general. 
 
2n.- Sotmetre'l a informació pública pel termini d'un mes, publicar-lo al Butlletí Oficial de la Província, a 
la premsa local, al web de la Paeria i al taulell d'edictes municipal. 

 
 
 
36.- APROVACIÓ DEL PROJECTE INICIAL DE MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PLA GENERAL EN 
L'ÀMBIT DE GARDENY 
  
Vista la proposta tècnica formulada pel coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge, de data 20 
de novembre de 2007, que conté els epígrafs relatius a: Objecte; Àmbit d'actuació; Tramitació; 
Al·legacions; Informes organismes; Antecedents:planejament vigent; Normativa urbanística; Contingut 
documental; Descripció de la proposta; Consideracions i  Fonaments de dret. 
 
Per unanimitat s'acorda: 
 
Primer. APROVAR INICIALMENT la modificació puntual del Pla General en l'àmbit de Gardeny, que 
es tramita d'ofici. 
 
Segon. Sotmetre l'expedient a informació pública pel termini d'un mes, publicar-lo al Butlletí Oficial de 
la Província, a la premsa local, al web de la Paeria i al taulell d'edictes municipal. 

 
 
 
37.- APROVACIÓ DEL CONVENI DE CESSIÓ ANTICIPADA DE TERRENYS AFECTATS PEL 
PLANEJAMENT URBANÍSTIC, INCLOSOS EN LA UA NÚM. 39  SUBSCRIT AMB LA JUNTA DE 
COMPENSACIÓ D'AQUEST ÀMBIT D'ACTUACIÓ 
  
Vista la proposta tècnica formulada pel coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge, de data 20 
de novembre de 2007, que conté els epígrafs relatius a: Objecte; Àmbit d'actuació; Tramitació; 
Al·legacions; Informes organismes; Antecedents:planejament vigent; Normativa urbanística; Contingut 
documental; Descripció de la proposta; Consideracions i  Fonaments de dret. 
 
Per unanimitat s'acorda: 
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Primer. APROVAR el Conveni de gestió urbanística de cessió anticipada dels terrenys qualificats de 
sistema d'espai lliures, clau VJ, de 6.227,94m2 i de vialitat, de 4.521,06m2, inclosos en un polígon 
d'actuació UA 39, subscrit en data 15 de novembre del 2007 entre l'Ajuntament de Lleida i la Junta de 
Compensació del polígon d'actuació  U.A  núm. 39.  
 
Segon. Publicar aquest acord al Butlletí Oficial de la Província en el termini d'un mes des de la seva 
aprovació.  
 
Tercer. Incorporar el conveni a l'instrument de gestió urbanística corresponen en el moment de la seva 
tramitació. 

 
 
 
38.- APROVACIÓ MODIFICACIÓ DELS ESTATUTS DEL CONSORCI DEL TRANSPORT PÚBLIC 
DE L'ÀREA DE LLEIDA 
  
Vista la proposta del cap de la Unitat Tècnica, Sr. Josep Lluís Mola, per unanimitat s'acorda: 
 
1r.- Ratificar l'acord adoptat en data de 14 de maig de 2007 pel Consell d'Administració del Consorci 
del Transport Públic de l'àrea de Lleida, relatiu a la modificació dels articles 3, 8, 9 i 11 dels vigents 
Estatuts el text dels quals és el següent: 
 
Article 3 
 
L'entitat constituïda es denomina Consorci del Transport Públic de l'àrea de Lleida (en endavant 
Consorci). 
 
El domicili social es fixa al carrer Lluís Companys, núm. 2, altell, 1ª de Lleida. 
 
Article 8 
 
El Consell d'Administració. Naturalesa i composició 
 
8.1 El Consell d'Administració és l'òrgan rector del Consorci, el qual dirigeix de manera col·legiada. El 
componen disset membres, setze de ple dret en representació de les administracions constituents (i 
un en representació de l'Administració General de l'Estat a títol d'observador, amb veu però sense 
vot), d'acord amb la distribució següent: 
 
a) El president, que és el conseller o consellera de Política Territorial i Obres Publiques o persona que 
designi. 
 
b) El vice-president primer, que és l'alcalde de Lleida o persona que designi. 
 
c) El vice-president segon, que és el president o presidenta del Consell Comarcal del Segrià o persona 
que designi. 
 
d) Set vocals en representació i designats per la Generalitat de Catalunya, un d'ells en representació 
del Departament d'Economia i Finances. 
 
e) Sis vocals en representació i designats per les administracions locals fundadores, tres en 
representació de l'Ajuntament de Lleida. 
 
a) Un vocal observador designat per l'AGE. 
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Assistirà també a les sessions el gerent, amb veu però sense vot. 
 
Article 9 
 
El Comitè Executiu. Naturalesa i composició 
 
El Comitè Executiu és l'òrgan de direcció i administració del Consorci, El componen vuit membres del 
Consell d'Administració, quatre en representació de la Generalitat de Catalunya, i dos en 
representació, respectivament, del Consell Comarcal del Segrià i de l'Ajuntament de Lleida. 
 
La presidència del Comitè Executiu correspon al representant de la Generalitat de Catalunya que sigui 
designat pel Consell d'Administració. 
 
Article 11 
 
La Comissió consultiva 
 
11.2 La Comissió consultiva es compon inicialment dels representants de la Federació de Municipis de 
Catalunya, de l'Associació Catalana de Municipis i Comarques, de les organitzacions empresarials i 
sindicals més representatives, dels operadors públics o privats que presten els serveis de transport 
públic i d'associacions o col·lectius d'especial rellevància per a la matèria: d'acord amb la distribució 
següent: 
 
a) El president, que és un vocal del Consell d'Administració que sigui designat per aquest òrgan. 
 
b) Una vice-presidenta, exercida per un vocal del Consell d'Administració que sigui designat per 
aquest òrgan. 
 
Així mateix hi poden formar part, com a membre, altres vocals del Consell d'Administració si aquest 
així ho decideix. 
 
2n.- Publicar aquest acord, mitjançant la inserció dels corresponents anuncis, procedint així mateix a 
la seva exposició al públic als efectes previstos en la legislació aplicable. 
 
3r.- En cas de què no es formuli cap al·legació el present acord es considerarà definitiu a tots els 
efectes. 
 
4t.- Traslladar aquest acord al Consorci del Transport Públic de l'àrea de Lleida. 

 
 
 
39.- APROVACIÓ TEXT DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ I COOPERACIÓ ENTRE 
L'AJUNTAMENT DE LLEIDA I L'EMPRESA DE TRANSFORMACIÓ AGRARIA SA (TRAGSA) 
  
Vista la proposta de la gerent de l'Institut Municipal de Sostenibilitat , per unanimitat s'acorda: 
 
APROVAR el text del conveni de col·laboració i cooperació a subscriure entre l'Ajuntament de Lleida i 
l'empresa de Transformació Agrària SA. (TRAGSA). 
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40.- APROVACIÓ INICIAL DEL PLA TÈCNIC DE GESTIÓ I MILLORA FORESTAL DE LES 
FINQUES FORESTALS DE L'AJUNTAMENT DE LLEIDA 
  
Vsita la proposta de la gerent de l'Institut Municipal de Sostenibilitat, per unanimitat s'acorda: 
 
1r. APROVAR INICIALMENT el Pla Tècnic de Gestió i Millora Forestal de les finques forestals de 
l'Ajuntament de Lleida. 
 
2n. TRAMETRE aquest PTGMF a la Direcció General de Boscos i Biodiversitat per a la seva 
aprovació definitiva. 

 
 
 
41.- RATIFICACIÓ PROTOCOL COL.LABORACIÓ AMB LA GENERALITAT I ELS AJUNTAMEBTS 
D'ALFÉS, ARTESA DE LLEIDA, ASPA,  CASTELLDANS, EL COGUL I PUIGVERD DE LLEIDA,  
PER A LA CONSTITUCIÓ DEL CONSORCI PER A LA GESTIÓ DE L'ESPAI NATURAL DE MAS DE 
MELONS I ALFÉS 
  
Vista la proposta de la gerent de l'Institut Municipal de Sostenibilitat, per unanimitat s'acorda: 
 
1r.- RATIFICAR el Protocol de col·laboració per a la constitució del consorci per a la gestió de l'espai 
de Mas de Melons-Alfés. 
 
2n.- DESIGNAR com a representants d'aquest ajuntament, a efectes de dur a terme la tramitació 
d'aquest protocol i l'elaboració del programa d'actuacions, el regidor de Medi Ambient i Horta, Sr. 
Josep Barberà i Morreres, i la Gerent de l'Institut Municipal de Sostenibilitat, Sra. Esther Fanlo Grasa.

 
 
 
42.- MOCIÓ DELS GRUPS D'ERC, CIU I ICV-EUiA SOBRE RODALIES RENFE I FGC I ALTRES 
ACORDS COMPLEMENTARIS 
  
Vista la moció presentada conjuntament pels grups municipals d' ERC, CiU i ICV-EUiA, s'acorda: 
 
Aprovar per unanimitat els següents punts: 
 
1. Solidaritzar-nos  amb els usuaris de rodalies RENFE i dels FGC mentre duri la suspensió del servei 
causada per les incidències de les obres d'arribada del Tren d'Alta Velocitat a Barcelona, així com 
demanar que s'accelerin els treballs necessaris per garantir la represa dels serveis amb les condicions 
de seguretat i de continuïtat en el més aviat possible, i, en fi, per reclamar les responsabilitats 
patrimonials i el rescabalament de tots els danys i perjudicis produïts. 
 
2. Exigir que des del ministeri de Foment es prenguin urgentment les mesures necessàries, amb 
caràcter d'autèntica emergència, per tal de reconduir la situació i d'oferir la informació i el calendari 
amb les previsions correctores pertinents. 
 
3. Demanar als governs de la Generalitat de Catalunya i de l'Estat espanyol una aposta ferma i 
decidida per impulsar la xarxa de rodalies de Lleida, ja que és absolutament necessària pel 
desenvolupament socioeconòmic de Lleida i tota la seva àrea d'influència. 
 
Amb 10 vots a favor de CiU, PP, ERC i ICV-EUiA i 15 en contra del PSC, es rebutjen els punts 
següents: 
 



 
 
 
 
 
 

 21

4. Demanar al president del Govern espanyol que es depurin les responsabilitats tècniques i 
polítiques, tant dels responsables del Ministerio de Fomento, com les operadores ADIF i RENFE i les 
empreses contractistes de les obres, començant pel cessament de la Ministra de Foment, Magdalena 
Álvarez, com a principal responsable polític. 
 
5. Donar recolzament a la proposta de resolució del Parlament de Catalunya de data 16 de novembre 
del present, exigint la dimissió de la Ministra de Foment Magdalena Álvarez. 
 
Amb  8 vots a favor de CiU, ERC i ICV-EUiA i 17 en contra dels grups del PSC i PP, es rebutja el 
següent punt: 
 
6. Adherir-se a la manifestació convocada per la "Plataforma pel Dret a Decidir" el proper 1 de 
desembre a Barcelona per exigir més inversions en infraestructures a Catalunya i reclamar el dret a 
decidir sobre les mateixes. 

 
 
 
43.- MOCIÓ DELS GRUPS D'ERC, CiU, PP i ICV-EUiA DEMANANT LA CESSIÓ GRATUÏTA DE LA 
RESIDÈNCIA DE SUBOFICIALS DE GARDENY 
  
Vista la moció presentada conjuntament pels grups municipals d' ERC, CiU, PP i ICV-EUiA, amb 10 
vots a favor dels grups de CiU, PP, ERC i ICV-EUiA i 14 en contra del PSC, s'acorda rebutjar la 
següent proposta: 
 
1. Demanar a l'alcalde de Lleida que insti al president del Govern d'Espanya, José Luis Rodríguez 
Zapatero, perquè ordeni al ministeri de Defensa a que cedeixi gratuïtament a la ciutat de Lleida la 
residència dels suboficials de Gardeny recordant-li que l'ajuntament la vol reconvertir en un museu de 
la ciència obert a tot el públic i que representarà un motor transcendental per a la cultura, l'educació i 
el turisme de la nostra capital. 
 
2. Instar el president Zapatero a que sigui tant sensible amb els lleidatans com ho va ser amb els 
barcelonins quan va decidir cedir gratuïtament a l'ajuntament d'aquesta ciutat el castell de Montjuïc, o 
com també va fer-ho amb ciutadans i ciutadanes d'altres municipis catalans i espanyols. El ple de la 
Paeria vol recordar que els lleidatans, en canvi, ja han pagat 16,3 milions d'euros per comprar 
aquestes instal.lacions militars. 
 
3. Exigir al Govern un calendari o "full de ruta" per la cessió gratuïta d'aquesta residència militar, 
objectiu innegociable per evitar que els lleidatans tornin a desembutxacar milers de diners per la 
compra de Gardeny. Instar, a la vegada, a tots els responsables polítics lleidatans a fer les gestions 
necessàreis amb Madrid per fer possible aquesta cessió a la ciutat de Lleida.  

 
 
 
44.- MOCIÓ CONJUNTA DELS GRUPS D'ICV-EUiA, PSC, CIU, ERC i PP DEMANANT 
ABONAMENTS PELS VIATGERS QUE FAN ÚS HABITUAL DEL TGV 
  
Vista la moció presentada conjuntament pels grups municipals d'ICV-EUiA, PSC, CIU, ERC i PP per 
unanimitat s'acorda: 
 
1. L'Ajuntament de Lleida es ratifica en els acords presos per unanimitat per aquest mateix Ajuntament 
al plenari del mes de febrer de 2007. 
 
2. L'Ajuntament de Lleida demana al Govern de l'Estat explicacions de per què encara no s'ha 
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instaurat a la línia d'alta velocitat Madrid-Lleida-Tarragona-Barcelona el sistema d'abonaments 
sol·licitat. 
 
3. Donar trasllat d'aquesta moció (amb els acords que es ratifiquen de la moció del mes de gener) al 
Govern de l'Estat i a RENFE. Així mateix se'n donarà trasllats als Grups Parlamentaris del Congrés 
dels diputats i del Parlament de Catalunya. 

 
 
 
45.- MOCIÓ CONJUNTA DELS GRUPS D'ICV-EUiA, PSC, CIU, ERC I PP, RELATIVA ALS 
PROBLEMES DE MOBILITAT AL CAMÍ DE MONTCADA I ALTRES ACORDS COMPLEMENTARIS 
  
Vista la moció presentada conjuntament pels grups municipals d'ICV-EUiA, PSC, CIU, ERC i PP, per 
unanimitat s'acorda: 
 
1. L'Ajuntament de Lleida resoldrà el problema de mobilitat del Camí de Montcada, habilitant els 
accessos pertinents per les persones que es desplacen a peu o en bicicleta, al menys, en una primera 
fase, fins al tanatori de la ciutat i millorarà l'enllumenat de la zona. 
 
2. L'Ajuntament de Lleida dotarà aquesta zona d'un sistema de transport públic que permeti la seva 
utilització per les persones que ho desitgin o necessitin usar-lo. 
 
3. Fins que no es produeixi la finalització de les obres, l'Ajuntament de Lleida vetllarà per la neteja de 
la zona, exigint a les empreses constructores el compliment de les seves obligacions. 
 
4. L'Ajuntament de Lleida eliminarà tots els obstacles situats a la vorera que impedeixen el trànsit dels 
vianants. 

 
 
 
46.- MOCIÓ CONJUNTA DELS GRUPS MUNICIPALS D'ICV-EUiA, PSC, CiU, ERC i PP, REALTIVA 
A LA VIOLÈNCIA DE GÈNERE (FEMENICIDIS DE MÈXIC I GUATEMALA) 
  
Vista la moció presentada conjuntament per tots els grups municipals, per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Manifestar la nostra més absoluta solidaritat amb les dones de Mèxic i Guatemala i amb totes les 
dones que són víctimes de la violència masclista arreu del món. 
 
2n. Instar les institucions europees a que les mesures proposades s'incloguin en el programa d'acció 
de la UE. 
 
3r. Traslladar la necessitat que els governs de Mèxic i Amèrica Central reconeguin la tasca i donin 
suport als grups de la societat civil que davant una situació d'impunitat legal i pública s'han 
autoorganitzat per fer front a aquesta xacra. 
 
4t. Demanar al govern de la Generalitat i al de l'estat Espanyol, així com als parlaments Estatal i de 
Catalunya perquè se sumin a l'informe aprovat pel Parlament Europeu i s'impliquin en les mesures 
concretes que l'Informe recull. 
 
5è. Manifestar el nostre compromís de treballar perquè la llei dels Drets de les Dones per a 
l'eradicació de la violència masclista sigui aprovada el més aviat possible al Parlament de Catalunya.
 
6è. Convidar a la ciutadania i els partits polítics i organitzacions de la societat civil, a treballar 
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sistemàticament per posar en marxa les accions necessàries per canviar els models culturals i 
econòmics que, arreu del món, afavoreixen les violències masclistes. 
 
7è. La nostra permanent denúncia de tot tipus de violència contra les dones. 
 
8è. Traslladar aquests acords al Govern de la Generalitat de Catalunya, als Grups Parlamentaris del 
Parlament de Catalunya, al Govern de l'Estat espanyol, als Grups Parlamentaris del Congrés, a 
l'Institut Català de les Dones, i al Consell de Dones de Catalunya.  

 
 
 
47.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PP SOBRE DENOMINACIÓ DE LA VEGUERIA DE 
LLEIDA 
  
Vista la moció presentada pel grup municipal del PP, per unanimitat s'acorda: 
 
1. Instar al Paer en Cap a realitzar totes les negociacions necessàries al Govern de la Generlaitat amb 
l'objectiu de que la demarcació de Lleida, en la futura distribució territorial, sigui denominada finalment 
VEGUERIA DE LLEIDA enlloc de VEGUERIA DE PONENT. 
 
2. Que l'Ajuntament de Lleidan notifiqui al Govern de la Generalitat, el recolzament de la institució 
envers la denominació de VEGUERIA DE LLEIDA. 
 

 
 

 
INTERVENCIONS 
 
 
Abans de començar la sessió, el Sr. alcalde, en nom de la corporació, dóna el condol al secretari 
general per la defunció de la mare de la seva esposa i al Sr. Josep Ayllón per la mort del seu germà 
polític. 
 
  
Punt número 3. Donar compte específic de diversos decrets d’Alcaldia 
 
Amb relació al conjunt de decrets dels quals es dóna compte específic, el Sr. alcalde vol destacar el 
nomenament del Sr. Francisco García com a nou cap del Gabinet d’Alcaldia, al qual li desitja tot tipus 
d’èxits en aquesta nova funció professional. 
 
Debat conjunt dels punts de l’ordre del dia números 20 i 32. Ratificació de l’addenda al Conveni 
per al desenvolupament de les obres derivades de la transformació de la xarxa arterial 
ferroviària de Lleida i aprovació de la Separata del Projecte d’urbanització del Pla especial de 
l’estació de Lleida, tram comprés entre el pont de Corts Catalanes i el pont dels Comtes d’Urgell 
 
 
La Sra. Rivadulla intervé, especialment, per l’expedient en el qual l’Ajuntament encomana a l’EMU 
que es faci càrrec de l’execució i del finançament de part del Projecte d’urbanització del Pla de l’estació 
per un import de més d’11 milions d’euros. Considera que l’EMU  ja s’ha fet càrrec del pont de Príncep 
de Viana. La societat municipal és el principal agent en matèria d’habitatge i no és pot traspassar tanta 
pressió econòmica que dificulti complir els seus objectius fonamentals. Creu que no procedeix avançar 
el finançament i que ha de ser la Junta de Compensació corresponent qui busqui els recursos i 
estableixi les obligacions de cadascuna de les parts. Per això estan en contra d’afegir major pressió 
econòmica a l’EMU; és l’Ajuntament qui ha de fer complir a la Junta de Compensació les seves 
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obligacions.  
 
La Sra. Bergés diu que votaran a favor dels dos expedients, perquè consideren que el seu objecte és 
una millora urbana que comporta benestar per a la ciutat. Creu que és un exemple de coherència 
política del seu grup, que sobre aquesta qüestió ha votat a favor quan era al Govern i vota a favor quan 
és a l’oposició. Volen, però, donar un toc d’atenció a l’equip de govern, ja que consideren que en 
aquesta negociació es podia haver aconseguit més recursos d’ADIF i de RENFE. Ara ens ha tocat 
avançar molts diners (8,4 milions pel pont i les millores d’urbanització d’avui); s’ha hagut de finançar 
també les expropiacions de l’avinguda de Pinyana. Estem assumint també el possible dèficit del 
conveni si les vendes de terrenys no cobreixen l’import de les inversions. Espera que els càlculs fets 
garanteixin que no haguem d’atendre  cap hipoteca de futur. És important desenvolupar el Pla de 
l’estació que porta ja força retard en actuacions com la de Viàlia, el pàrquing de la pl. Ramon 
Berenguer IV o l’avinguda de Tortosa i altres. Sobre la urbanització de la llosa i l’allargament del 
cobriment, recorda que va ser una insistent petició del seu grup.  
 
El Sr. Montanya diu que en el Ple del passat mes d’abril, el grup del PP es va abstenir en la ratificació 
de l’addenda del conveni del 2002 amb el Ministeri de Foment, la Generalitat, l’Ajuntament, RENFE i 
GIF. Aquesta abstenció era un vot de confiança i així ho van aplicar a la Comissió Informativa. Les 
obres han de tirar endavant, però no a qualsevol preu. Cal buscar complicitats i sinergies entre 
institucions. No s’ha previst les hipòtesis en les quals pugui ser necessària l’ajuda dels altres signataris 
del conveni i és l’Ajuntament qui assumeix els riscos d’un hipotètic dèficit (explica la clàusula de 
l’addenda en que es regula aquest fet). Les expectatives immobiliàries són sempre fluctuants i que 
l’Ajuntament assumeixi tots els riscos no és l’esperit de la moció conjunta aprovada pel Ple -per 
unanimitat- el 29 de juliol de l’any 2000 (explica el contingut de la moció). Es buscava una complicitat 
total per a la implantació de la nova línia del ferrocarril i també per fer ciutat. Creu que aquest esperit 
s’ha perdut. Tot i això, s’abstindran de votar. 
 
El Sr. Gavín diu que votaran de forma diferenciada els dos punts del debat. Sobre la ratificació de 
l’addenda, s’abstindran de votar, amb una actitud positiva per fer possible l’execució de les obres que 
ja havien estat demanades fa temps i que suposarà augmentar la superfície coberta i el parc urbà; 
però també tenen reserva sobre alguns aspectes de l’addenda. Pel que fa  al punt segon, votaran en 
contra de l’encàrrec, a l’EMU, de l’execució del projecte, ja que en el moment en què es va fer el 
primer conveni es podia entendre que la posició d’ADIF fos la de no invertir més que allò que podia 
recuperar amb la venda dels seus terrenys; ara que hi ha coincidència de partits entre el Govern 
central i el municipal i que han canviat substancialment les polítiques sobre aquestes qüestions, no 
poden entendre que el Sr. alcalde no hagi aconseguit que ADIF aporti més recursos. Tampoc entenen 
que l’EMU hagi d’avançar tants recursos,  considerant que la capacitat econòmica d’ADIF és 
infinitament superior a la de l’Ajuntament o la de l’empresa. També se’ns planteja un canvi de la gestió 
urbanística amb la qual estem d’acord i considerem un punt positiu. No culpa ningú, però és evident 
que, durant els darrers dos anys, la gestió urbanística del Pla ha estat aturada; celebra que es canviï el 
sistema de compensació pel d’expropiació perquè pugui ser més útil. També vol destacar que la 
manca de construcció del complex Viàlia, o de l’estacionament de vehicles o la impossibilitat 
d’implantació del nou centre comercial de la zona són fets que provoquen una especial inquietud. 
L’abstenció al primer punt és la mostra del desig i la voluntat  que el procés avanci i es desencalli de 
forma definitiva i també la mostra dels dubtes que el seu grup acaba d’expressar. 
 
La Sra. Camps qualifica de fonamentals les actuacions previstes en els dos punts de l’ordre del dia 
que es debaten de forma conjunta.  L’addenda al conveni fa referència a l’increment de la zona de 
cobertura de les vies i canvia el sistema d’actuació urbanística de compensació a expropiació. Això 
permetrà una major agilitat de la gestió que serà dirigida per l’Ajuntament. L’addenda preveu també tot 
un conjunt d’actuacions complementàries per desenvolupar millor el conveni de l’any 2002. Creu que 
cal reconèixer la  bona tasca feta pels governs anteriors i qualifica positivament el conveni de l’any 
2002.  Fruit d’això s’estan veient transformacions com el cobriment de les vies entre els carrers Corts 
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Catalanes i Comtes d’Urgell (obres que ha avançat ADIF, fruit d’una dura negociació). Critica el Sr. 
Gavín perquè de vegades ha parlat de desastre o de paràlisi, referint-se a aquesta qüestió.  Critica que 
el grup de CiU voti en contra del projecte d’urbanització, que és especialment important. Les 
actuacions de l’Ajuntament han permès la cobertura de les vies ja feta i que s’estigui avançant en la 
construcció del pont de Príncep de Viana. Diu que és sorprenent que s’abstinguin en la votació de 
l’addenda del conveni i votin en contra del projecte d’urbanització (projecte del qual explica les dades 
més importants, amb un pressupost d’11,7 milions d’euros i que ha de permetre urbanitzar la llosa que 
cobreix les vies.). El Govern vol que les obres avancin i que l’Ajuntament pugui dotar els veïns d’un 
parc sobre les vies, després de dos anys de molèsties als veïns. S’avançaran les obres amb recursos 
de l’EMU, que en té suficients per fer-les i també per fer les polítiques socials d’habitatge que té 
encarregades. Recorda que, fa un any, el grup de CiU es va abstenir en l’aprovació del projecte total 
d’urbanització, i en aquell moment no es va acordar res sobre qui ho havia de finançar. Creu que no 
els hi agrada que es facin obres a la ciutat. Es faran aquestes obres i es continuarà negociant amb 
ADIF. 
 
La Sra. Rivadulla demana a la Sra. Camps que no cedeixi a la temptació de desqualificar sempre 
l‘adversari polític. No ens oposem a la realització d’obres de millora per a la ciutat  i el grup d’ICV va 
votar a favor del projecte quan no s’havia decidit quina seria la forma de finançar-lo. Els grups estem 
fent (i votant) allò que considerem millor per a la ciutat. Volem creixement, que no hi hagi molèsties per 
als veïns i que l’entorn sigui el màxim agradable. No estem d’acord en el fet que les obres com 
aquestes s’hagin de fer sempre a càrrec de l’EMU. Ja veurem com estan les finances de la societat en 
el proper consell d’administració. El seu grup defensa que l’EMU es faci càrrec de les polítiques 
d’habitatge, especialment les d’habitatge social, ja que són les més sensibles per al conjunt dels 
ciutadans. Ens fa por descapitalitzar l’EMU i que no pugui atendre les seves obligacions més 
importants.  
 
La Sra. Bergés diu que si comparem els resultats de la negociació feta durant l’època en què el Sr. 
Siurana era alcalde, amb relació a altres ciutats on va arribar l’AVE, el resultat no és òptim. Ara hem 
d’assumir el risc d’un possible dèficit entre les inversions fetes i allò que s’obtingui per la venda dels 
solars. Aquest risc pot tenir un cost per Lleida. Altres ciutats van aconseguir millors resultats en la 
negociació amb el Ministeri. Ara el cobriment serà més gran i això es positiu. Espera que els retorns de 
la gestió urbanística siguin suficients i demana que es continuï negociant per implicar més ADIF i 
perquè els recursos dels ciutadans de Lleida estiguin ben protegits.  
 
El Sr. Montanya diu que el seu grup sempre ha estat a favor de les obres que es poden considerar “de 
ciutat” i com a oposició han vetllat sempre perquè es faci una bona gestió. Aquest ha estat l’esperit de 
la seva tasca: l’objectiu de la millora de la ciutat. La intervenció d’avui ha estat en la mateixa línia. S’ha 
proposat continuar treballant per buscar complicitats que facilitin la posició de l’Ajuntament en 
escenaris futurs, on ens puguem trobar sols. Recorda que l’any 2000, quan es va aprovar per 
unanimitat la moció sobre aquesta qüestió, el Govern de l’Estat estava format pel PP i el grup 
municipal del PP a Lleida va ser valent defensant els interessos de la ciutat, demanant tot un seguit de 
millores que no tenien a veure directament amb l’arribada de l’AVE a Lleida. Explica les gestions fetes 
pel seu grup a Madrid i els compromisos que es van aconseguir (encara que de vegades eren petites 
obres). Demana que es recuperi l’esperit conjunt d’aquells moments. S’ha de ser ambiciós per la ciutat. 
Ens preocupa la lletra petita de l’addenda mentre que les perspectives immobiliàries estan variant. Cal 
vetllar perquè aquesta actuació no ens passi factura en un futur.  
 
El Sr. Gavín diu que avui s’ha sentit cap de l’oposició, perquè la resposta  de la Sra. Camps ha estat 
adreçada exclusivament a criticar la seva intervenció, no la dels altres grups. Critica el to i els adjectius 
de la resposta. No ha parlat en cap moment de “desastre” ni de “caos,” aquestes expressions només 
les ha fet servir la Sra. Camps en la resposta. El seu grup ha fet un esforç per analitzar els punts forts i 
els punts més febles. Està absolutament en contra  que, per part del Govern, es repeteixi que quan 
voten en contra d’una proposta és perquè no volen que es faci una obra o perquè no s’estimen la 
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ciutat. Aquesta acusació no és de rebut, ja que tota crítica raonada és sempre respectable en 
democràcia. Si tot hagués estat un gran èxit, no caldria avui modificar el conveni ni fer una addenda. 
Tampoc caldria que l’Ajuntament acabi avançant el mateix import de fons que aporta ADIF. Si realment 
fos un èxit absolut, estaria ja acabat l’estacionament i el complex de Viàlia. No creuen que sigui un èxit 
haver de canviar l’objectiu social de l’EMU perquè ampliï la seva actuació i es dediqui a fer obra 
pública si no ha acomplert satisfactòriament l’objectiu inicial. També creu que el canvi de gestió 
urbanística demostra que el sistema que hi havia fins ara no ha funcionat. Demana a la Sra. Camps 
que no es concentri en intentar destruir el contrari i que sigui una mica autocrítica en l’anàlisi de la 
situació. Cal canviar el sistema de gestió, les obres estan endarrerides, ADIF no incrementa el 
finançament aportat i nosaltres assumim el risc del possible dèficit quan es venguin els terrenys. Ni 
desastre ni caos: una mica de prudència i una mica més d’ambició per aconseguir recursos del Govern 
central. Amb l’addenda que se sotmet a votació, l’Estat no aporta ni un euro.  
 
La Sra. Camps diu que respecta les opinions de la Sra. Rivadulla i del Sr. Gavín, però es mostra 
sorpresa de les seves posicions, especialment que s’abstinguin sobre l’addenda i votin en contra del 
projecte d’urbanització. Fa  anys s’esgrimien altres arguments i ara es parla de no hipotecar l’EMU. El 
Sr. Gavín ha parlat de fracàs i presenta una visió negativa del Pla de l’Estació i segueix centrant la 
seva crítica en l’estacionament de Viàlia, que és una petita part de les obres i a més d’iniciativa 
privada. El conveni i les obres de les que ha parlat són les d’iniciativa pública (cobriment de les vies, 
actuació sobre la llosa superior, pont del Príncep de Viana.). El projecte d’urbanització té molts 
aspectes positius i el Sr. Gavín el rebutjava fa un any i ara el torna a rebutjar perquè  s’executi 
mitjançant l’EMU. No es diu que és el que no agrada d’aquest projecte. Demana al Sr. Montanya que 
no sigui  més pessimista que tots els operadors immobiliaris i financers. Creu que la centralitat de 
l’estació garanteix que la venda dels terrenys permetrà recuperar tots els fons invertits; el Govern creu 
que val la pena arriscar-se per fer unes obres importants per a la ciutat. Valora la importància del 
projecte que farà possible un gran parc i que la barrera que separava Balàfia i Pardinyes de la resta de 
la ciutat sigui història. Mentre s’executen les obres es continuarà negociant amb ADIF. Hi ha ambició 
perquè s’assumeixen riscos i es busquen complicitats. Demana que aquesta actuació tingui el suport 
de tots els grups, però no es pot esperar que les obres es facin soles i cal fer servir tots els instruments 
que tenim, incloent l’EMU. Per al Govern, les obres i els ponts també són obra social, igual que fer 
habitatges.  
 
El Sr. alcalde agraeix els posicionaments de vots a favor i les abstencions positives dels diferents 
grups. Diu que l’equip de govern seguirà negociant com ho ha fet durant tot aquest temps; s’han assolit 
importants avenços. Considera que el Pla de l’estació de Lleida és el millor de tota la línia entre Madrid 
i França  en disseny i execució (explica els exemples de la resta de ciutats afectades). El Pla ha estat 
fet de forma rigorosa i ben negociat. No és la situació òptima (que hauria estat tenir les obres 
finalitzades abans de l’arriba de l’AVE) però podem considerar que tenim com a puntuació un notable 
alt. S’ha demostrat en una operació importantíssima, com és la Llotja, la nostra capacitat de canviar 
obres d’infraestructura per la venda de sostre edificable per a habitatges. En el cas de l’estació, ho 
sabrem fer de la mateixa manera.  
 
El punt número 20 s’aprova amb 17 vots a favor dels grups del PSC, ERC i ICV-EUiA i 8 abstencions 
dels grups de CiU i PP.  
 
El punt número 32 s’aprova amb 16 vots a favor dels grups de PRS i ERC, 7 vots en contra dels grups 
de CiU i ICV-EUiA i 2 abstencions del grup del PP.  
 
Punt número 26. Aprovació del Conveni subscrit entre el Grup l’Aliança i l’Ajuntament de Lleida 
per la permuta de diverses finques de titularitat d’ambdues institucions, situades al Pla parcial 
SUR-5 (Copa d’Or) i a l’avinguda de Prat de la Riba i passatge de la Premsa 
 
La Sra. Rivadulla diu que en la Comissió Informativa es van manifestar a favor d’aquesta proposta, 
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però també van fer constar la preocupació pel fet que les finques que es permuten del Grup l’Aliança 
estan gravades per un crèdit de l’ICF, per la qual cosa creu necessari que en el moment de formalitzar 
la permuta s’aporti el certificat corresponent que garanteixi que s’han liquidat aquestes càrregues. 
Sobre la dedicació com a equipament dels immobles que adquirirà l’Ajuntament, demana que es 
compleixi el que estableix el conveni  que regula que seran destinats a un equipament per a la gent 
gran; ho demana perquè, en la Comissió, la Sra. Camps va comentar que la destinació podria ser 
també com a equipament per a gent jove. Considera que  és necessari destinar aquest equipament a 
la gent gran perquè el centre de la ciutat no disposa d’equipaments per a aquest grup de població, que 
cada vegada és més important en nombre. Recorda que ja havien proposat que l’antic convent de 
Santa Clara es destinés a residència per a la gent gran.   
 
La Sra. Bergés afirma que votarà a favor de la proposta. Comenta que en l’estudi de l’expedient en la 
Comissió Informativa es va detectar que, en l’informe de valoració dels terrenys, hi havia una important 
diferència de metres quadrats entre els que tindrà l’Aliança i els que seran propietat de l’Ajuntament. 
És cert que el valor del solar al centre de la ciutat és important, però en la Comissió no va quedar clar 
si l’edifici es conservaria o es decidiria  enderrocar-lo, fet que no s’ha tingut en consideració en el 
moment de valorar la permuta. Creu que aquesta qüestió hauria d’haver estat analitzada abans de 
tancar el conveni i les valoracions econòmiques que el fonamenten. També creu important que es 
garanteixi que els usos de l’immoble seran socials i no hi haurà cap privatització, ja que és un 
equipament públic amb un ús social destinat, sobretot a la gent gran. 
 
El Sr. Montanya també planteja el dubte que s’ha creat sobre la destinació i els usos d’aquest 
immoble situat en un lloc privilegiat de la ciutat. És una operació de gran importància estratègica i 
econòmica que hauria necessitat un informe que assegurés la destinació final. Creu que no hi ha dubte 
que és tracta d’una  operació interessant i que l’Aliança necessita poder fer  l’ampliació projectada  i 
més quan la ciutat no va sobrada de centre sanitaris. Considera que entre tots sabrem trobar un bon 
ús i una bona rendibilitat, per això el vot del seu grup serà favorable. 
 
El Sr. Guallar anuncia que el seu grup s’abstindrà de votar en aquest expedient. Volien votar 
afirmativament, ja que és un conveni amb una utilitat i un servei públic important. L’abstenció és 
positiva i prudent i ve motivada perquè tenen la sensació que en la Comissió Informativa no es van 
deixar les coses prou clares i hi havia diverses posicions. Estem permutant uns solars i edificacions 
(que descriu amb detall) valorats en prop de vuit milions d’euros. En l’expedient consten les 
valoracions i és evident que hi ha un evident  interès de ciutat. Però quan en la Comissió es va 
preguntar per l’estat de l’edificació de Prat de la Riba i a quins usos es destinaria, la resposta va ser 
que els usos no estan clars (tot i que el conveni preveu que es destini a habitatges assistits per a gent 
gran) i que l’edificació (valorada en 600 milions de les antigues pessetes) podria ser enderrocada. 
Sobre els usos no descarta que pogués destinar-se parcialment a una llar d’infants o a altres serveis 
relacionats amb col·lectius necessitats de la ciutat. Pregunta per quin motiu no s’ha informat, per cap 
tècnic municipal, si l’edifici està en bones condicions, o perquè no s’ha fet un mínim avantprojecte de 
previsió d’usos i espais. A la proposta es diu que l’edifici reuneix les condicions òptimes per ser 
destinat a habitatges assistits i, en canvi, la presidenta de la Comissió va dir que no tenien clar si 
l’edifici es mantindria o s’enderrocaria. Es fa difícil votar afirmativament quan aquestes idees no estan 
clares. Un criteri raonable de prudència aconsellaria saber amb certesa el valor del que s’està 
permutant i el que es pot fer amb l’objecte de la permuta. Creu que cal fer les coses de forma rigorosa, 
seriosa i transparent, ja que estem esmerçant els diners de la ciutadania.  
 
La Sra. Camps diu que no veu la part positiva i prudent de  l’abstenció del grup de CiU, tot i que 
agraeix que es manifesti d’aquesta forma. Considera que aquesta permuta és una gran oportunitat. El 
solar de Prat de la Riba té un preu de repercussió que és tres vegades superior al del solar que aporta 
l’Ajuntament; és un solar molt cèntric la qual cosa en justifica el  valor. Explica que es va encarregar 
una valoració independent a l’empresa ARQUITASA i dóna les dades més importants d’aquest 
informe,  diu que no es va tenir en consideració ni les instal·lacions específiques, ni l’activitat que es 
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realitza. El conveni diu clarament que es destinarà l’edifici de Prat de la Riba a equipament dotacional; 
el planejament preveu de forma expressa quins són aquestes destinacions i, en principi, la previsió és 
fer pisos assistits per la gent gran i destinar els baixos a equipaments per la ciutat. En el moment de 
redactar el projecte executiu per aplicar aquests usos caldrà veure si rehabilitar l’edifici surt més car o 
no que, fer-ne una nova construcció. En aquell moment caldrà valorar que és el millor i més rendible 
per l’Ajuntament. Quan es compra un edifici és valora el solar i la construcció existent, sense valorar 
l’edificació en funció dels usos als quals serà destinat posteriorment. Creu que aquest conveni suposa 
una molt bona oportunitat per ubicar un equipament al centre de la ciutat on és molt difícil trobar espais 
i solars adequats. Aquesta zona està mancada d’equipaments per la gent gran, per la gent jove i pels 
infants, per la qual cosa hi ha un interès especial del Govern per poder disposar-ne.  
 
El Sr. Guallar vol deixar clar que consideren el conveni com una qüestió positiva i necessària per a la 
ciutat i per això tenien la voluntat de votar-lo positivament. Va ser en el decurs de la Comissió 
Informativa quan es va modificar el sentit de vot del seu grup. Destaca la coincidència en el compromís 
amb la ciutadania de fer habitatges assistits per a la gent gran. És en  el fet com fem aquests 
equipaments on trobem les discrepàncies. Ho hem de fer d’una forma ràpida, efectiva i ben calculada. 
Diu que la intervenció de la Sra. Camps no ha dissipat els dubtes plantejats pel seu grup. Torna a 
preguntar si s’ha analitzat l’estat de conservació de l’edifici a permutar; si ho podem aprofitar o no pels 
usos previstos. Creu que la valoració ha de ser diferent en funció de si l’edifici serà aprofitable o caldrà 
enderrocar-lo. Pregunta també si s’ha fet un esborrany o un estudi previ d’aprofitament de l’edificació. 
En la resta de qüestions i amb els usos estan absolutament d’acord. Reitera que cal que siguem 
especialment prudents i curosos en matèria de valoracions. 
 
La Sra. Camps reitera que totes les valoracions (les municipals, les de l’Aliança i la independent) han 
valorat l’edifici de Prat de la Riba amb independència dels usos posteriors i de si desprès caldrà 
rehabilitar- lo o  enderrocar- lo. Aquest sistema de valoració és el que es fa servir en tots els casos. La 
permuta preveu un preu inferior en dos milions d’euros al valor fet per ARQUITASA perquè es va 
considerar que ni les instal·lacions ni els usos actuals de clínica no beneficiaven en res l’Ajuntament.  
En les valoracions del solar va haver coincidència entre les parts i les discrepàncies es van centrar en 
la valoració de l’edificació. No es valora res de les instal·lacions ni de l’actual ús sanitari de l’edifici. 
Admet que l’abstenció del grup de CiU sigui positiva i prudent i diu que quan es presenti el projecte 
executiu de l’equipament espera que manifestin la seva opinió per treure el major profit d’aquest edifici, 
bé sigui rehabilitant- lo o enderrocant- lo.  
 
S’aprova amb 19 vots a favor dels grups del PSC, PP, ERC i ICV-EUiA i 6 abstencions del grup de 
CiU. 
 
 
Punt número 35. Proposta d’aprovació inicial del Projecte de modificació puntual del PGL en 
l’àmbit del Pla especial d’arquitectura de les façanes del Centre de Lleida 
 
 
 
La Sra. Bergés diu que el seu grup s’abstindrà de votar en l’aprovació inicial del projecte, per tal de 
poder estudiar-ho més a fons,   per la importància de la modificació i el seu abast. En el moment de 
l’aprovació provisional serà quan manifestaran el seu posicionament concret.  
 
El Sr. Gavín coincideix amb el plantejament que ha explicat anteriorment la Sra. Bergés. Tots 
reconeixem la necessitat d’actualitzar el PGL i que s’ha de fer de nou i en canvi observem que en 
aquest nou mandat es continua proposant un gran nombre de modificacions puntuals del Pla. En el 
mandat anterior es van fer unes 40 modificacions. Ara es proposa el canvi de les línies de façana de 
tota la zona històrica de la ciutat, la qual cosa és un tema massa important per ser tractat com una 
simple modificació puntual. Cal molta participació i transparència en una qüestió com aquesta. Seria 
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més lògic abordar aquest tema dins la reforma del Pla general. És també una abstenció positiva.  
 
La Sra. Camps agraeix les abstencions i està d’acord  a fer aquesta modificació que té com a 
contingut un tema molt important, resultat de molts mesos d’estudi. Ve motivat per diverses peticions 
de tècnics, promotors i del mateix COAC. Creu que cal fer ara la modificació i no esperar  la revisió del 
PGL, que portarà anys de debat abans que pugui ser efectiva. El Pla de 1982 ha quedat desfasat  
purament per raons tècniques, ja que les exigències de les edificacions fan que els forjats necessitin 
mes alçada. Molts dubtes en el moment d’atorgar llicències vénen motivats per la dificultat d’aplicar el 
Pla de façanes, ja que l’alçada obligatòria i el nombre de plantes permeses, sovint, no encaixen (a 
vegades per  excés i a vegades per  pel contrari). Aquesta disfunció, motivada pels nous requisits del 
Codi de l’edificació, requereix l’adaptació i racionalització del Pla. No hi ha modificació de plantes ni 
augment d’aprofitaments, sinó adaptació de les alçades obligatòries al nombre de plantes permeses.  
 
La Sra. Rivadulla vol ressaltar que aquesta modificació és una simple adequació a la normativa i no 
una qüestió discrecional o arbitrària. Per això no creu que calgui esperar a l’aprovació provisional per 
pronunciar-se de forma clara. 
 
El Sr. Gavín creu que aquesta modificació no ve condicionada pel nou Codi tècnic de l’edificació, ja 
que és l’Ajuntament qui té la potestat de regular aquesta qüestió. El Pla general és de l’any 1995 i han 
passat 12 anys en què es podria haver adaptat el Pla especial de façanes de 1982 al PGL. Quan es va 
fer el Pla especial va participar directament el Col·legi d’Arquitectes, cosa que no es dóna ara. Hi ha 
tècnics que hi han participat, però el COAC, com a tal, no s’ha pronunciat. La Fundació del Paisatge 
Urbà tampoc ha estat consultada sobre el contingut de la modificació. Considera que fa falta l’informe 
de la Comissió Municipal de Cultura i Patrimoni; quan hi sigui caldrà estudiar-ho adequadament. Seria 
bo que s’hagués sol·licitat al Col·legi d’Arquitectes un  informe i la seva participació en el procés. Per 
aquests motius, el seu grup planteja una abstenció positiva i es manifestarà en el moment de 
l’aprovació provisional.  
 
La Sra. Camps insisteix  que en els darrers requeriments tècnics del Codi de l’edificació són de l’any 
passat (entre ells els de forjats per encabir els sistemes de climatització). Cal adaptar-se a aquests 
requeriments que s’han produït especialment en el darrer any. La Fundació del Paisatge Urbà no té res 
a veure amb  una qüestió purament tècnica com aquesta. Insisteix  que es tracta d’una mera adaptació 
tècnica i no comprèn el motiu de tots els dubtes plantejats pel grup de CiU.  
 
 
S’aprova amb 18 vots a favor dels grups del PSC, PP i ICV-EUiA i 7 abstencions dels grups de CiU i 
ERC. 
 
Punt número 42. Moció dels grups d’ERC, CiU i ICV-EUiA sobre rodalies de RENFE i altres 
acords complementaris 
 
La Sra. Bergés agraeix el suport dels grups de CiU i ICV-EUiA a la moció presentada inicialment pel 
seu grup, així com a la resta de grups municipals pel suport a punts determinats del text. Valora la 
importància d’aquesta moció, tot i que la major part d’usuaris afectats han estat residents de l’àrea 
metropolitana de Barcelona, ja que també ha tingut repercussió en ciutadans de la ciutat i de les 
nostres terres. Fa referència al contingut de la moció i destaca la importància del suport del PP a la 
moció que va presentar ERC al Parlament de Catalunya el passat dia 16 de novembre. Qualifica de 
molt greu la situació patida pels ciutadans els darrers mesos, però creu també important considerar 
que Catalunya i, especialment Lleida, arrossega un gran dèficit d’inversions en infraestructures. 
Considera que per higiene democràtica la ciutadania ha de reaccionar i que cal assumir 
responsabilitats polítiques, per la qual cosa demana la dimissió de la ministra Sra. Magdalena Álvarez. 
Posa com a exemple de greuge comparatiu els descomptes anunciats en una nova línia de l’AVE i la 
manca de resposta a la petició d’un tracte similar en la nostra línia després d’anys de funcionament. 
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Comenta també la incorporació del darrer punt de la moció, de suport a la manifestació de demà, 
convocada per la plataforma “Dret a decidir”, per a la qual demana la màxima participació.  
 
La Sra. Rivadulla comenta que aquesta moció i la relativa als descomptes de l’AVE (presentada 
inicialment pel seu grup i assumida per tots) és complementen. La moció que ara es debat té la virtut 
de recollir allò aprovat pel Parlament de Catalunya i també la preocupació i indignació de gran part de 
la població catalana per la manca d’infraestructures ferroviàries a Catalunya. També destaca la 
importància de demanar la dimissió o el cessament de la ministra responsable i donar suport a la 
manifestació de demà a Barcelona. Fa referència a la recent sessió del Congrés dels Diputats on es va 
votar la petició del cessament de la ministra i critica que el suport dels grups parlamentaris que no van 
votar a favor de la proposta hagi suposat compensacions econòmiques pels territoris dels partits 
respectius; creu que no es pot sentir identificada amb aquestes actuacions com a partícip d’un Govern 
d’esquerres a Catalunya. Calia que la ministra hagués reconegut les seves responsabilitats en els 
problemes del transport a Catalunya i assumís les responsabilitats que li pertocaven. Destaca les 
greus afectacions que han tingut els problemes del transport ferroviari en els usuaris de la nostra ciutat 
que feien servir els trens que connecten amb la ciutat de Barcelona. Afortunadament tenim el transport 
alternatiu per autocar, ja que en cas contrari només hauria restat l’alternativa dels vehicles privats. A 
Lleida encara ens queda pendent un repte tan important com és el de l’Eix tranversal ferroviari, del 
qual s’ha dit que trigaria 25 anys a ser completat. Insisteix en la gran importància que té que disposem 
d’un servei de rodalies RENFE amb freqüències  d’una hora que serveixin per la connexió de Lleida 
amb Tarragona i Barcelona; necessitem trens llançadora i altres alternatives de connexió en xarxa per 
ferrocarril. Explica que el grup d’ICV va defensar fa molts anys al Congrés dels Diputats la 
implementació de xarxes de rodalies, en comptes d’optar per un únic sistema de trens d’alta velocitat i 
autopistes i autovies. Cal optar per un sistema de comunicació respectuós amb el medi ambient, 
eficient i eficaç com és el ferrocarril. Aquest és el punt de connexió entre aquesta moció i la que 
després serà aprovada per tots els grups municipals.  
 
La Sra. Horcajada incideix, respecte a la problemàtica del transport creada per les incidències en les 
obres de l’AVE, que aquestes  han afectat també, de forma important, els lleidatans que s’han de 
desplaçar en ferrocarril (tant en el d’alta velocitat com en els de connexió amb Barcelona). Per això van 
presentar una moció donant el suport a la resolució del Parlament de Catalunya del 16 de novembre 
per la qual s’exigien responsabilitats al Ministeri de Foment i es demanava la dimissió de la ministra 
responsable. Cal assumir responsabilitats i només és pot fer mitjançant la presentació de la 
corresponent dimissió de la ministra, amb independència de les responsabilitats tècniques que es 
puguin deduir. Vist el   cas,  pregunta quines són les circumstàncies que s’han de donar perquè un 
ministre dimiteixi. El PP voldria que s’hagués arribat al Ple amb una moció conjunta i explica les 
negociacions fetes amb els grups que han fet possible la coincidència dels seus plantejaments amb els 
cinc primers punts. No poden donar suport al punt darrer sobre la manifestació de demà. Estan 
completament d’acord a demanar més inversions per a Catalunya (cosa que considera que han 
demostrat quan han governat). Pel que fa al dret de decidir, entén que ja el tenim en el moment en què 
decidim lliurement qui ens representa al Congrés dels Diputats i al Parlament de Catalunya, que és on 
es decideixen les inversions que es fan. El dret a decidir al qual es refereixen alguns grups és demanar 
la independència de Catalunya, cosa amb la qual el PP no està d’acord. Demana una votació separada 
dels punts de la moció i votaran a favor dels cinc primers i en contra del sisè.  
 
El Sr. Gavín explica que tenien presentada una moció sobre aquestes qüestions, que van retirar en 
benefici de l’acord al qual s’ha pogut arribar amb els dos grups que signen també la moció actual i 
també per l’acord parcial amb el grup del PP. Diu que és una moció de calat, perquè tracta de 
problemes importants que ens afecten de forma directa. És una moció en contra d’una actitud 
prepotent i xulesca d’una ministra  quan estan fent aigües alguns dels projectes que està 
desenvolupant. En contra d’un triomfalisme ja que l’AVE no ha arribat encara a Barcelona i ho ha fet de 
forma incompleta a Lleida. Hi ha una mala gestió i qualifica de desastre i catàstrofe les obres de l’AVE 
a Barcelona, que estan costant milions  d’euros de més cada dia. ADIF i RENFE estan assumint 
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aquests sobrecostos a Barcelona i en canvi a Lleida no poden finançar cap obra ni cap millora. Creu 
que és el moment d’abordar la qüestió del transport ferroviari de rodalies a Lleida (ho explica amb els 
trajectes possibles). També hi ha molta cosa per fer en matèria d’autovies. Donen el suport a la 
manifestació de demà perquè la societat ha d’opinar i reaccionar. Voldrien que el PSC canviés 
d’actitud, ja que la coincidència de Governs (a Madrid i a Catalunya) serveixi per donar suport a la 
ministra i no serveixi per portar més inversions a Catalunya.  
 
La Sra. Camps fa referència als debats en tots els àmbits que s’han produït sobre aquesta qüestió. Els 
socialistes estan preocupats per la situació dels transports de rodalies i per això votaran a favor del 
primer punt de la moció. També estan d’acord en la necessitat de donar solució al problema de 
desinversió en el transport de rodalies a Catalunya, especialment a les comarques de Lleida. Sobre 
aquesta situació hi ha responsabilitats de totes les forces polítiques i cal que tots fem autocrítica 
(explica el procés històric recent i la responsabilitat de la major part dels partits); demana memòria 
històrica. Per aquests motius el seu grup votarà a favor dels tres primers punts. Votaran en contra dels 
següents punts perquè els governs no hem de demanar dimissions de membres d’altres governs. 
També diu que no donaran suport a la manifestació de demà perquè no creuen que sigui la forma més 
responsable d’actuació dels partits que estan al Govern o han tingut responsabilitats de Govern, tot i 
respectar totalment el dret de manifestació. Els problemes de rodalies no se solucionaran amb 
dimissions o amb manifestacions, sinó amb eficàcia i decisió ferma per cercar i aplicar solucions. 
Referint-se a l’actuació d’ADIF, diu al Sr. Gavín que no es pot “criminalitzar” tothom i en tot moment, ja 
que les obres de l’AVE a Lleida s’han fet  bé i les que ara executa ADIF de cobriment de les vies també 
s’estan fent bé i amb la seva aportació financera.  
 
La Sra. Bergés respon a la intervenció de la Sra. Horcajada i diu que per a ERC el dret a decidir és 
decidir la independència, però la manifestació de demà està convocada per una plataforma on estan 
representades moltíssimes entitats. Si no tenim el dret de decidir, per molt que reclamem tenim el 
resultat que tenim. Es refereix a les recents notícies publicades  d’estudis fets sobre les balances 
fiscals (que cap Govern no ha gosat fer públiques); hi ha comunitats que reben moltes més inversions 
que Catalunya i nosaltres no rebem allò que ens correspon. No n’hi ha prou amb exigir noves 
inversions i n’és bona mostra el que avui s’hagi de votar aquestes mocions i que els problemes 
continuïn sobre la taula. Defensa la importància d’exercir el dret de manifestació en situacions com 
aquesta i recorda que, històricament, el PSC s’ha manifestat molt i que el suport als tres primers punts 
de la moció hauria de suposar, si es vol ser coherent,  que els punts següents també siguin votats  
positivament. Demana si es pot votar primer tota la moció i després de forma separada, punt per punt.  
 
El Sr. alcalde diu que quan es demana una votació separada sempre s’ha fet d’aquesta forma i mai no 
es fa una votació prèvia del conjunt.  
 
La Sra. Horcajada creu que el debat d’aquesta moció no es pot centrar en altres temes com el dret a 
l’autodeterminació, la independència o les infraestructures que ens manquen. Considera que és molt 
valenta l’actitud de la Sra. Bergés afirmant que per a una part dels manifestants de demà el dret a 
decidir vol dir exercir el dret a la independència; les explicacions d’altres persones són força diferents. 
També vol recordar que la titularitat d’una competència no és sinònim d’una bona gestió (i posa com a 
exemple el cas del túnel del Carmel). Demanem bona gestió i per això es demana la dimissió d’una 
ministra que ha tingut una gestió caòtica i una actitud improcedent. A la Sra. Camps, amb relació a la 
idea de la  responsabilitat conjunta  quant a la manca d’infraestructures, li diu que durant la major part 
de l’etapa democràtica no ha governat el Partit Popular; afirma que en els vuit anys de mandat popular 
es van duplicar les inversions a les terres de Lleida. També fa referència a les declaracions del Sr. 
Oms que afirmava que durant el Govern del PP es va aconseguir el millor finançament per a 
Catalunya. 
 
El Sr. Gavín es refereix al punt de la moció sobre la manifestació de demà i diu que no s’aprovarà 
perquè hi ha una majoria de bloqueig del PSC, que hi votarà en contra per la defensa de posicions 
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partidistes; creu que aquesta actitud no és la més encertada. Recorda casos com el del Prestige o 
pregunta què passaria si el ministre de Foment fos del PP.  Considera que la situació actual és flagrant 
i que Catalunya està a la cua, pel que fa a l’AVE, de tot Espanya. El dret  a decidir és molt semblant al 
principi de subsidiarietat que també defensa el PP: decidir i gestionar a Catalunya tot això que no cal 
que es decideixi a Madrid. S’està demostrant que en el tema de les infraestructures la gestió és molt 
diferent: les úniques línies de ferrocarril de Catalunya que funcionen raonablement bé són les de la 
Generalitat. Qualifica de desastre el funcionament de les rodalies de RENFE. Qualifica també de 
desastre l’ensorrament de la boca nord del túnel de Viella o la modificació del nombre de carrils que es 
va decidir sense modificar el projecte. Diu que la desconfiança en l’obra pública és tan gran que els 
operadors de la construcció han hagut de sortir al pas intentant proposar mesures per recuperar-ne la 
confiança . Demana autocrítica al PSC en la gestió de les obres públiques com les de l’AVE o les  del 
túnel de Viella; no en les de Lleida, que s’estan executant raonablement bé. 
 
La Sra. Camps recorda que en la seva intervenció anterior va explicar que hi havia responsabilitats per 
part de tothom. Rebat les manifestacions de la Sra. Horcajada dient que Foment de Treball ha explicat 
que es va produir una desinversió important a Catalunya fins al 2004; recorda també que el PP va 
governar amb el suport de CiU. Creu que CiU no pot acusar el PSC d’actuar per motius partidistes 
quan demà sortiran en manifestació per aquests mateixos motius. Considera que no poden demanar 
autocrítica aquells que no en fan gens. Les responsabilitats corresponen a l’actual Govern i el 
president ha assumit aquestes responsabilitats i intenta posar remei als problemes existents a 
Barcelona, un problema greu, però en un punt determinat d’ una gran xarxa. Demanem solucions i 
eficàcia. També respon al Sr. Gavín dient que no hi ha majories de bloqueig a l’Ajuntament; la majoria 
que hi ha és la que han decidit els ciutadans en les darreres eleccions. La moció s’aprovarà en la 
meitat dels seus punts amb el suport del Govern  i no donaran el seu vot a participar com a Govern en 
una manifestació ni demanant una dimissió que no serviria per resoldre els problemes, que és allò que 
vol la ciutadania.  
 
S’aproven els punts 1 i 3 per unanimitat.  
Els punts 4 i 5 són rebutjats amb 15 vots en contra del grup del PSC i 10 vots a favor dels grups de 
CiU, PP, ERC i ICV-EUiA. 
El punt 6 és rebutjat amb 17 vots en contra dels grups  del PSC i del PP i 8 vots a favor dels grups de 
CiU, ERC i ICV-EUiA. 
 
Punt número 43. Moció dels grups d’ERC, CiU, PP  i ICV-EUiA demanant la cessió gratuïta de la 
residència de suboficials de Gardeny 
 
La Sra. Bergés agraeix el suport dels tres grups que han donat suport a la moció i lamenta que no ho 
faci el grup del PSC. Aquesta moció té el mateix sentit que l’acord que s’ha adoptat abans  de 
l’aprovació de l’addenda al conveni sobre les obres ferroviàries. L’any 1998 es va signar el conveni per 
adquirir el turó de Gardeny per un import de 16,3 milions d’euros, conveni alqual ERC va votar en 
contra. Considera que la ciutat no havia d’assumir aquesta despesa pels motius que llavors van 
aplicar. Explica el procés judicial seguit en relació a la residència de suboficials i creu que ara no cap 
cap altra alternativa que demanar la cessió gratuïta. Considera que ja es va pagar en excés la part 
comprada i que hi ha altres casos en què el Ministeri de Defensa ha fet cessions gratuïtes (esmenta 
casos com el del Castell de Montjuïc). Creu que cal demanar aquesta cessió i més quan l’ús que  s’hi 
vol donar és un ús públic per a la ubicació del museu de la ciència. Demana al PSC que voti la moció, 
ja que els convenis sempre es poden tornar a negociar, i en tot cas, si cal posar algun valor a la venda, 
que sigui purament simbòlic. Demana també a l’alcalde que lluiti perquè la cessió no tingui cap cost per 
a la ciutadania de Lleida.  
 
La Sra. Rivadulla diu que el seu grup votarà a favor de la moció per una raó de justícia. Els pactes 
estan per complir-se. Recorda la negociació del conveni i creu que (encara que no van quedar 
contents del resultat) era l’única oportunitat que tenia la ciutat de fer-se amb el turó. En aquell moment 
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no hi havia moltes més alternatives. Des de l’any del conveni fins ara s’ha trencat més vegades el 
principi  que no podia fer-se altra cosa amb els béns del Ministeri que vendes oneroses. La Gerència 
d’Infraestructures de la Defensa ha trencat la inèrcia o el criteri de venda en precedents molt recents, 
la qual cosa fa que aquesta moció pugui ser votada i que es pugui negociar. No creu raonable que una 
ciutat amb una gran capacitat econòmica com Barcelona pugui ser subjecte d’una cessió gratuïta i en 
canvi Lleida ho hagi de pagar tot. Encara hi pot haver una última batalla en aquest tema. 
 
La Sra. Horcajada manifesta que el seu vot serà a favor; els motius són idèntics als exposats pels 
grups que han intervingut prèviament. Recorda a la Sra. Rivadulla que el preu inicial de venda del turó 
era de 5.000 milions de pessetes i que al final  se’n van pagar 2.500,  entre altres motius, per la 
decisiva intervenció del llavors diputat del PP. Estan a favor de la gratuïtat pels antecedents que s’han 
produït des del conveni fins ara. Creu que només és procedent la cessió gratuïta o el pagament d’un 
preu simbòlic.  
 
El Sr. Guallar també manifesta el suport incondicional a la moció. Hi ha un ampli consens al carrer 
sobre la idea de no pagar res per la residència de suboficials o que el preu sigui un preu simbòlic. Les 
circumstàncies de l’any 1998 eren força diferents a les actuals i, des de llavors, els darrers ministres de 
Defensa han signat convenis de cessió gratuïta a molts Ajuntaments de l’Estat espanyol (esmenta els 
casos de Barcelona, Saragossa, Ares o Toro, entre d’altres). Els lleidatans ja han pagat prou i no es 
pot produir un greuge comparatiu en el nostre cas. A més, l’immoble es destinarà a albergar un 
equipament cultural, la qual cosa fa que no hi hagi cap aprofitament crematístic per part de 
l’Ajuntament. Durant aquest temps tampoc s’ha fet cap obra de conservació de l’edifici, que està en un 
estat d’abandonament considerable. Els convenis estan per complir-se, però tot es pot renegociar i 
esmenta i explica la clàusula  rebus sic estantibus.  Aquest immoble no va costar res al Ministeri de 
Defensa i ara no es pot tractar  els ciutadans de Lleida de forma diferent als d’altres municipis. 
 
El Sr. alcalde diu que el paper del PP és molt difícil en el cas d’aquesta moció, ja que l’any 1998 
defensava pagar 2.700 milions de pessetes i avui defensa la cessió gratuïta amb un canvi de 
conjuntura política. Explica les raons per les quals s’ha arribat a la situació actual. La compra de 
Gardeny es va pactar per l’import abans esmentat i no es va poder adquirir la residència de suboficials 
per una petició de dret de reversió. El Tribunal Suprem va resoldre a favor de les pretensions del 
Ministeri i l’Ajuntament. El conveni signat l’any 1998 preveia que la venda d’aquest immoble 
s’efectuaria seguint els criteris valoratius de la resta del conveni. Hi havia un marge de negociació i les 
negociacions han fet que s’arribi a pactar una xifra al voltant de 600.000 euros, import molt inferior a 
l’inicialment demanat (al voltant de 2 milions d’euros). Destaca la importància del paper que ha tingut 
en aquesta negociació el Sr. Luís Cuesta, Secretari General de Defensa, fill del que fou Oficial Major 
del nostre Ajuntament. D’aquest Govern de l’Estat, entre crèdits i subvencions, s’ha rebut fins ara 55 
milions d’euros per operacions a Gardeny; això compensa de llarg la xifra que es va pagar al seu dia i 
el que es pagarà ara per l’immoble restant. Els convenis estan per complir-los i no es pot demanar 
recursos a altres ministeris per a Gardeny i negar-se a pagar al de Defensa. Cal ser coherents en les 
actuacions globals amb el Govern central. Defensa la compra de Gardeny, que és la gran reserva de 
sòl empresarial, d’innovació i  ja veurem si el Pla especial també fixa o no el d’habitatge. Aquesta 
operació es completa amb un gran equipament cultural de les característiques d’un Cosmocaixa, amb 
l’acord signat amb la Caixa. Creu que caldria també reconèixer al Govern els 55 milions aconseguits 
per a Gardeny i l’excel·lent acord amb la Caixa, perquè Lleida sigui una de les quatre ciutats d’Espanya 
que tinguin un centre com el que es farà a la residència de suboficials.  
 
La Sra. Rivadulla vol que consti que, dels recursos rebuts que ha esmentat el Sr. alcalde, alguns 
caldrà retornar-los i altres han estat atorgats a la UdL (no a l’Ajuntament).  
 
La Sra. Bergés diu que el Sr. alcalde va anar a negociar amb el Ministeri de Defensa amb la voluntat 
de pagar i ara té l’oportunitat de tenir el suport de la corporació per demanar un canvi. Calia haver anat 
a negociar, no sobre la base de l’anterior conveni, sinó de la necessitat de fer una cessió gratuïta. Les 
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ajudes al Parc Científic les haurien rebut igual si  fos ubicat a un polígon industrial o a un altre lloc que 
no fos Gardeny. Els ajuts no s’han d’atorgar per una localització determinada del Parc i no es poden 
barrejar conceptes. No podem traslladar sempre el model de l’empresa privada a la gestió municipal i 
aquest és un dels casos en què no procedeix.  
 
El Sr. Guallar considera que el tracte que reben d’algunes administracions ens situa en un plànol 
manifestament diferent, costós per la nostra economia. Felicita el Govern per l’acord aconseguit amb la 
Caixa i creu que l’equipament que es farà serà òptim. No es poden barrejar conceptes. Hi ha  
satisfacció per l’equipament o pels ajuts rebuts de l’Estat pel Parc, que han atorgat  perquè també és la 
seva obligació. No podem celebrar de cap de les maneres que el Ministeri de Defensa faci a altres 
ajuntaments cessions gratuïtes d’immobles per a explotacions turístiques i a nosaltres no se’ns pugui 
cedir un immoble per un museu. Tot acord és susceptible de renegociació i de millora.  
 
El Sr. alcalde diu que vol comparar Lleida amb Barcelona, Madrid o Palma de Mallorca (ciutats on  són 
els museus de la Caixa). Diu que sempre que va a negociar no  és per pagar, sinó per cobrar i, de 
vegades,per cobrar 55 milions cal pagar-ne 0,6. Cal valorar les persones pel balanç total, i la valoració 
global d’allò que hi haurà a Gardeny hauria de fer que prevalguessin les felicitacions sobre els retrets. 
Cal tenir visions àmplies de la vida i de la ciutat.  
 
(Durant el debat d’aquesta moció i la resta del Ple s’absenta la regidora Montse Parra). 
 
Es rebutja la moció amb 14 vots en contra del grup del PSC i 10 vots a favor dels grups de CiU, PP, 
ERC i ICV-EUiA. 
 
Punt número 45. Moció conjunta dels grups municipals d’ ICV-EUiA, PSC, CiU, PP  i ERC, 
relativa als problemes de mobilitat al camí de Montcada i altres acords complementaris 
 
La Sra. Rivadulla agraeix el suport i les aportacions de tots els grups municipals. Creu que amb 
aquesta moció no fem més que complir la normativa, ja que la llei obliga que, quan es posa en 
funcionament un nou equipament públic, s’ha de permetre l’accés amb tots els mitjans de transport. 
També es vol garantir el compliment de l’Ordenança de residus amb relació a les obligacions que 
tenen les empreses. Valora positivament el vot favorable i diu que després caldrà fer el seguiment de 
l’execució dels acords.  
 
 
Punt número 47. Moció del grup municipal del PP sobre la denominació de la vegueria de Lleida 
 
El Sr. Montanya presenta la moció presentada pel seu grup. Explica el projecte de la nova distribució 
territorial de  Catalunya que suposarà la creació de 7 vegueries per a la distribució territorial de  
l’exercici del Govern Intermunicipal. El projecte anomena la demarcació de Lleida amb el nom de 
vegueria de Ponent.  Fa un breu relat històric per avalar la denominació de vegueria de Lleida, que és  
la que proposen en la seva moció. Es remunta al segle XII, com a origen històric de les vegueries,  i 
diu que, sempre que la institució ha estat vigent, ha tingut la denominació de vegueria de Lleida. 
Explica detalladament l’evolució històrica i el manteniment permanent del nom abans esmentat. És una 
qüestió d’identitat, de respecte a la història i d’estima a la nostra ciutat. Lleida és una ciutat oberta, no 
excloent, capital de la Catalunya interior i amb una història que està per sobre de voluntats polítiques 
conjunturals. Per això defensen el nom de vegueria de Lleida.  
 
La Sra. Rivadulla manifesta el vot a favor del seu grup a la moció. 
 
La Sra. Bergés espera que quan aquesta moció arribi al Parlament, el grup Popular defensi amb la 
mateixa força que la denominació de la nostra vegueria sigui la que ara proposem, i no només el nom, 
sinó també l’organització territorial i, especialment, si es torna a proposar el manteniment de les 
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províncies. 
 
El Sr. Gavín també dóna suport a la moció pels motius explicats pel Sr. Montanya. 
 
La Sra.  Camps  també intervé per donar suport a la moció. 
 
S’aprova per unanimitat. 
 
PRECS I PREGUNTES 
 
1. La Sra. Bergés formula el següent prec. Han detectat que en alguna situació algun agent de la 
Guàrdia Urbana no ha volgut atendre en català a alguns ciutadans. Demana que es vetlli perquè la 
Guàrdia Urbana s’adreci als ciutadans en català si així és requerit, com és la seva obligació.  
 
El Sr. alcalde respon que és evident que la política lingüística de l’Ajuntament, pel que fa a tots els 
seus funcionaris i l’activitat municipal, és molt clara. Desconeixia que s’havia donat el cas comentat i 
ho posarà en coneixement de la regidora responsable i de l’intendent de la Guàrdia Urbana. 
 
2. La Sra. Rivadulla formula una primera pregunta. En la zona del Camp d’Esports hi ha un solar 
d’equipaments confrontant amb el carrer de l’Alcalde Pujol. Fa anys que s’està en contacte amb la 
Fundació Sorigué per veure la disponibilitat de l’espai per fer un museu a l’aire lliure per a escultures 
de gran format. El projecte no s’acaba de concretar i el solar s’ha convertit en un estacionament de 
vehicles que fa que la zona sigui una de les més lletges de la ciutat. Pregunta a l’alcalde si té intenció 
d’implicar-se personalment en aquest tema i si s’ha de donar un termini raonable a la Fundació a partir 
del qual sigui l’Ajuntament qui adopti les decisions sobre urbanitzar i dotar de contingut  aquest espai.  
El Sr. alcalde respon que s’ha implicat personalment en la negociació amb el Sr. Sorigué i creu que 
s’arribarà a un acord. Espera que durant l’any proper el tema es tanqui de forma  definitiva.  
La Sra. Camps diu que no pot afegir més sobre el que va contestar a la Sra. Rivadulla en la Comissió 
Informativa. Hi ha un protocol signat amb la Fundació Sorigué i es continuarà negociant. 
La Sra. Rivadulla diu que si aquesta resposta s’hagués donat a la Comissió no hauria formulat la 
pregunta al Ple. Reitera la petició d’implicació de l’alcalde.  
El Sr. alcalde afegeix que la darrera reunió amb el Sr. Sorigué va ser al mes de juliol i que està 
convençut que s’arribarà a un acord. 
 
3. La segona pregunta de la Sra. Rivadulla fa referència a una plaça situada a Ciutat Jardí, 
confrontant amb el carrer de l’Arquitecte Morera i Gatell. És una plaça que fa 12 anys que està sense 
urbanitzar i en fa 3 que es va arribar al compromís de fer un avantprojecte conjuntament amb l’Escola 
Espiga. En la Comissió d’Urbanisme es va contestar que ho estaven treballant els arquitectes de la 
casa. Pregunta a l’alcalde si considera que ha arribat el moment de presentar a la comunitat de 
propietaris de Vial Montcada un projecte o avantprojecte de plaça, amb uns terminis d’execució.  
La Sra. Camps manifesta que va dir a la Sra. Rivadulla en la Comissió que s’està en fase de redacció 
del projecte; quan estigui acabat i hi hagi la consignació pressupostària corresponent es presentarà als 
veïns. Diu que durant els darrers quatre anys la Sra. Rivadulla era al Govern i no va defensar que hi 
hagués partida pressupostària per a aquesta obra. Quan hi hagi partida es presentarà el projecte i es 
licitarà. 
La Sra. Rivadulla diu que la Sra. Camps, de forma massa reiterada, no respecta la veritat. 
Reiteradament ha demanat aquestes actuacions quan era regidora d’aquesta zona. Han visitat aquesta 
zona reiterades vegades i han comentat la qüestió amb els veïns. Els debats pressupostaris del 
Govern són secrets dissortadament, especialment quan una part del Govern és lleial. Demana que 
respecti la veritat. Insisteix a fer la petició a l’Alcaldia. Defensa el dret dels veïns de la zona a 
socialitzar-se. Creu que 12 anys és massa temps. 
El Sr. alcalde diu que la ciutat té moltes places que es van urbanitzant gradualment. En el mandat 
passat es van arreglar vint places. El carrer de la Vila de Montcada té un tema addicional en l’estat 
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dels carrers pels desperfectes causats pels arbres. Hi ha una inversió important a fer. En aquests 
moments no pot confirmar en quin pressupost s’inclourà aquesta obra. Ara s’estan tancant les 
inversions per al proper any. La plaça s’ha d’acabar fent, però no pot confirmar si  serà en el 
pressupost d’aquest any o dels següents. 
 
4. La Sra. Rivadulla formula un prec amb relació a la concessió de les medalles de la ciutat. En 
concret esmenta el nom del Sr. Sebastià Gràcia, persona que tothom coneix per la seva vinculació al 
món de la sardana i de tot un conjunt d’activitats culturals de la ciutat. Demana que l’Ajuntament faci 
les gestions perquè se li concedeixi la medalla al mèrit cultural. També demana la concessió de la 
medalla al mèrit educatiu al Sr. Josep M. Pujol, president del Consell Social de la UdL, ja que és una 
persona que ha treballat amb intel·ligència, sensibilitat i esforç i ha fet possible la relació de la 
universitat amb el món empresarial i social. Ha enfortit la nostra Universitat i el creu mereixedor 
d’aquesta medalla. 
El Sr. alcalde diu que comparteix absolutament els raonaments de la Sra. Rivadulla sobre les dues 
persones a les quals tots els presents coneixen personalment. Pren nota del seu prec i iniciaran el 
procés corresponent.  
 
5. El Sr. Guallar formula un prec. Agraeix la diligència del Sr. Alonso en la resposta al prec que va 
formular el Ple passat; li demana  la mateixa diligencia en aplicar les solucions. El prec que ara formula 
es va fer a la Comissió Informativa d’Urbanisme el dilluns. Es reitera perquè encara no han posat 
solució al problema plantejat. Fa referència a la rotonda que està en obres al final de l’avinguda de les 
Garrigues on cada matí es genera un cert caos circulatori per la limitació de les vies de circulació. Els 
veïns demanen una solució específica per a aquestes hores punta del matí. Demana que l’equip de 
govern i el Sr. alcalde s’interessin per aquest tema.  
La Sra. Camps diu que, com van comentar el dilluns, estan estudiant el problema amb la regidora de 
Seguretat Ciutadana i Via Pública. És evident que les obres en les vies principals comporten aquests 
problemes; per això es fan de forma parcial. Es tornaran a revisar les pautes de l’obra perquè afectin el 
menys possible en les hores punta.  
 
6. El Sr. Gavín explica la pregunta que va formular per escrit a la Junta de Portaveus. Demana quina 
és l’opinió del paer en cap respecte a la detenció aquells dies d’un taxi il·legal i sobre la detenció que 
es va fer ahir. 
El Sr. alcalde informa que fa aproximadament un any, en una de les reunions habituals amb les 
associacions de taxistes, li van manifestar la inquietud per si hi havia algun cas puntual de taxista que 
podia estar operant sense la llicència corresponent. Fa setmanes, en els mitjans de comunicació, el 
mateix Sr. Gavín alertava i denunciava aquesta pràctica. La Guàrdia Urbana, fa uns dies, va detenir  
una persona que realitzava aquesta activitat sense la llicència corresponent. La Guàrdia Urbana va fer 
bé la seva tasca i ho va provar. Ahir es va produir un fet idèntic amb aquest vehicle i la Guàrdia Urbana 
va procedir a la identificació pertinent i ahir es va signar un Decret d’immobilització d’aquest vehicle. 
Aquest vehicle és l’únic que consta i està provat que feia aquesta activitat il·legal.  
El Sr. Gavín agraeix l’explicació i diu que fa vuit mesos els taxistes li van explicar que aquestes 
activitats no eren casos puntuals, sinó una situació preocupant, no generalitzada, però prou important i 
organitzada a través d’alguns punts de la ciutat. Demanaven una actuació decidida, no només per 
raons de competència sinó també de seguretat dels clients. Així van detectar una parada estable que 
la gent del barri coneixia i que va ser gravada amb una càmera de televisió. La reacció primera de 
l’alcalde va ser quasi de ridiculització i  negava la realitat. Després es va matisar i es va dir que era 
algun cas aïllat. Quan es va produir la primera detenció, el discurs va canviar i es va dir que s’estava 
investigant des de fa temps. Es va felicitar la persona que va fer la denúncia i la Guàrdia Urbana per la 
seva actuació. Felicita la immobilització del vehicle. Creu que la denúncia formulada pel grup de CiU 
està provada i aprofita la pregunta per demanar que es valori la feina dels grups de l’oposició. També 
demana que no gastin energia ridiculitzant l’oposició i la gestió en actuar. Insisteix a felicitar la Guàrdia 
Urbana i demana que es plantegi aquest tema amb la seriositat que requereix, ja que no es pot tolerar 
que hi hagi activitats d’aquest tipus.  
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El Sr. alcalde diu que està intentant forçar el discurs barrejant qüestions que no tenen relació. Afirma 
que mai ha dit que l’oposició digui bestieses, ni tonteries, ni res similar. Va criticar que es parlés de 
pràctica generalitzada. Fins aquest moment no hi ha cap trama descoberta i provada. Hi ha un cas 
detectat, s’ha detingut el responsable; s’ha actuat de forma àgil. Quan la  Guàrdia Urbana torni a tenir 
proves policials fefaents tornarà a actuar amb la mateixa diligència com va actuar ahir.  
 
7. La Sra. Horcajada presenta la pregunta escrita formulada a la Junta de Portaveus. Fa referència al 
compromís de l’anterior mandat d’instal·lar plafons informatius a les parades dels autobusos per 
informar del temps que mancava perquè passés el proper vehicle de la línia. Segons informacions 
facilitades, aquest sistema havia d’estar instal·lat a principis del 2007. La placa de prova va ser retirada 
al·legant problemes tècnics. Volen saber quines són les dificultats tècniques, si tenim solucions i en 
quin termini es preveu que funcioni el sistema. 
El Sr. alcalde confirma que ha existit problemes tècnics de connexió dels panells informatius (primer 
de connexió elèctrica i, posteriorment, de connexió de dades). És un tema que han de resoldre i 
passarà al responsable de l’IMI el prec perquè ho investigui i contesti tot seguit. Instaran  la companyia 
perquè ho resolgui.  
 
 
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
El secretari 

Vist i plau 
L´alcalde

 


